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ZÁPIS 
z řádného veřejného zasedání Zastupitelstva města Nové Město nad Metují 
ZM 24 ve volebním období 2018 - 2022 ze dne 28.04.2022, Kino 70 (velký sál), 
Boženy Němcové 720, Nové Město nad Metují od 16:00 hodin 
 
 

Účast na jednání: 
 Účastníci Pozice Příchod Přerušení Odchod Účast 

1 Balcarová Jana, Mgr. zastupitelka 16:00  19:43 Plná 

2 Čopík Jan, Ing., Ph.D. zastupitel 16:00  19:43 Plná 

3 Dostál Pavel, Ing. et Ing. radní 18:48  19:43 Částečná 

4 Hable Petr starosta 16:00  19:43 Plná 

5 Hladík Jiří zastupitel 16:00  19:43 Plná 

6 Hovorka Libor, Ing. místostarosta 16:00  19:43 Plná 

7 Hylský Josef, Mgr. radní 16:00  19:43 Plná 

8 Jarolímek Miroslav zastupitel 16:00  19:43 Plná 

9 Kulhavá Zdeňka, PhDr. zastupitelka 16:00  19:43 Plná 

10 Maur Vilém, Ing., MBA radní 16:00  19:43 Plná 

11 Němeček Jan, Ing. radní 16:00  19:43 Plná 

12 Neumann Petr, Ing. zastupitel 16:00  19:43 Plná 

13 Paarová Soňa, Mgr. zastupitelka 16:00  19:43 Plná 

14 Prouza Martin, Ing. radní 16:00  19:43 Plná 

15 Prouza Radek zastupitel 16:00  19:43 Plná 

16 Roštlapil Tomáš, Ing. zastupitel 16:00  19:43 Plná 

17 Sláma Jiří, Bc. zastupitel 16:00  19:43 Plná 

18 Slavík Milan, Ing. zastupitel 16:00  19:43 Plná 

19 Tymel Jiří, Ing. zastupitel 16:00  19:43 Plná 

20 Vrátný Aleš, Ing. zastupitel 16:00  19:43 Plná 

21 Žahourková Markéta zastupitelka    Omluvena 

 
Jednání byli dále přítomni pracovníci Městského úřadu a občané města. 
 

Záznam a ověření zápisu: 

Ověřovatel zápisu    Ing. Jan Čopík, Ph.D. v.r. 

     PhDr. Zdeňka Kulhavá v.r. 

Zapisovatelka    Simona Hoffmannová v.r. 
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Schválení zápisu z předcházejícího jednání (tj. ZM 23 dne 24.02.2022) 
Ověřovatelé zápisu z předcházejícího jednání: 
     Ing. Petr Neumann 
     Miroslav Jarolímek 

Bez připomínek k zápisu, zápis byl schválen. 
 
 

Zvoleny komise ve složení: 
Návrhová komise - předseda Ing. Aleš Vrátný 
Návrhová komise - člen  Ing. Milan Slavík 
Návrhová komise - člen  Miroslav Jarolímek 
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Program: 
 

1. Úvodní informace a vystoupení 
  

1/1 Program jednání ZM + volba orgánů zasedání 
  

1/2 Kontrola plnění úkolů ZM ke dni 28.04.2022 
  

1/3 Plnění usnesení č. ZM 23-748/22 - nákupy IT techniky 
  

2. Finance 
  

2/1 Rozpočtová opatření 2022 
  

2/2 Navýšení rozpočtu na elektrickou energii - RO 
  

2/3 Navýšení rozpočtu na dodávky tepla - RO 
  

2/4 Žádost Římskokatolické farnosti - děkanství Nové Město nad Metují o finanční příspěvek 
  

2/5 Dotace a dary 2022 - žádosti 
  

2/6 Návrh na rozdělení dotací sportovním klubům 
  

3. Majetkoprávní úkony 
  

3/1 Vypořádání podílového spoluvlastnictví k p. p. č. 2127, jehož součástí je budova č. p. 926, 
k. ú. Nové Město nad Metují 

  

3/2 Dlouhodobě nevyužité zastavitelné pozemky 
  

4. Rozvoj 
  

4/1 Aktuální stav projektů ke dni 28.03.2022 
  

4/2 Dotační možnosti pro dlouhodobé investiční záměry města 
  

4/3 Pojmenování parku u MSSS OÁZA po novoměstském rodáku a čestném občanu 
prof. Janu Miliči Lochmanovi  

  

4/4 Rekonstrukce přístavby "ZŠ Krčín" č. p. 152 
  

4/5 Varianty řešení Kina 70 z hlediska ekonomického a prostorového 
  

4/6 Vydání Změny č. 3 Územního plánu Nové Město nad Metují 
  

5. Různé 
  

5/1 Strategie prevence kriminality Nového Města nad Metují na roky 2022 - 2027 
  

5/2 Aktuální informace ST k pomoci uprchlíkům z Ukrajiny v Novém Městě nad Metují 
  

6. Diskuse 
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Kontrola plnění úkolů: 
 

Číslo úkolu: ZM 23-748/22 Zodpovědný: Tyč Petr, Bc. 

Název: Zápis č. 8 z jednání Kontrolního výboru ZM ze dne 24.01.2022 a Závěry z 
kontrolního šetření 

Zadání: ukládá 
ST předložit do ZM 24 nové řešení zadávacích podmínek tak, aby se 
minimalizovaly nedostatky obsažené v závěrečném šetření Kontrolního výboru 
ZM. 

Založeno: 04.03.2022 Termín plnění: 
Splněno: 

28.04.2022 
20.04.2022 

Plnění úkolu: Návrhy plnění tohoto usnesení byly projednány v RM 90, dne 19.04.2022 a 
jsou v programu jednání ZM 24 - viz bod 1/3 programu. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 23-746/22 Zodpovědný: Čečetková Alena, Bc. 

Název: Zadávací dokumentace k veřejné zakázce PD pro rekonstrukci přístavby ZŠ 
Krčín v Novém Městě nad Metují 

Zadání: odkládá 
odsouhlasení zadávacího řízení na akci „Zpracování projektové dokumentace 
pro rekonstrukci přístavby ZŠ Krčín v Novém Městě nad Metují" na jednání ZM 
24 (tj. dne 28.04.2022). 

Založeno: 04.03.2022 Termín plnění: 
Splněno: 

28.04.2022 
20.04.2022 

Plnění úkolu: Splněno. Na jednání ZM 24 dne 28.04.2022 je předkládán k projednání návrh 
rozsahu zadání zpracování projektové dokumentace, který byl odsouhlasen 
RM 90 dne 19.04.2022. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 23-745/22 Zodpovědný: Pozděna Libor, Ing. 

Název: Nárůst předpokládaných investičních nákladů na rekonstrukci Kina 70 

Zadání: ukládá 
MST ve spolupráci s OMM předložit jednoduchou SWOT analýzu ke každé 
variantě řešení Kina 70.  

Založeno: 04.03.2022 Termín plnění: 
Splněno: 

28.04.2022 
20.04.2022 

Plnění úkolu: Splněno. 
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Číslo úkolu: ZM 23-744/22 Zodpovědný: Vojnarová Simona, Ing. 

Název: Nárůst předpokládaných investičních nákladů na rekonstrukci Kina 70 

Zadání: ukládá 
MST ve spolupráci s OMM předložit do dubnového ZM prověření dalších 
variant řešení Kina 70 z hlediska ekonomického a prostorového. 

Založeno: 04.03.2022 Termín plnění: 
Splněno: 

28.04.2022 
20.04.2022 

Plnění úkolu: Další varianty řešení Kina 70 z hlediska ekonomického a prostorového 
předloženy do ZM 24, splněno. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 23-741/22 Zodpovědný: Marvánová Žaneta, Ing. 

Název: Program obnovy objektů historické či architektonické hodnoty města Nové 
Město nad Metují pro rok 2022 

Zadání: schvaluje 
vzorovou Veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace nad 50 tis. Kč ve znění 
přílohy tohoto bodu, která je přílohou Pravidel pro financování a poskytování 
dotace z rozpočtu města v rámci Programu obnovy objektů historické či 
architektonické hodnoty města Nové Město nad Metují č. 1/2022/PR. 

Založeno: 04.03.2022 Termín plnění: 
Splněno: 

28.04.2022 
11.03.2022 

Plnění úkolu: Splněno. Program vyhlášen. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 23-740/22 Zodpovědný: Marvánová Žaneta, Ing. 

Název: Program obnovy objektů historické či architektonické hodnoty města Nové 
Město nad Metují pro rok 2022 

Zadání: schvaluje 
Seznam památkově chráněných objektů - kulturních památek, který rozšíří 
okruh možných žadatelů, ve znění přílohy tohoto bodu. 

Založeno: 04.03.2022 Termín plnění: 
Splněno: 

28.04.2022 
11.03.2022 

Plnění úkolu: Splněno. Program vyhlášen. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 23-739/22 Zodpovědný: Marvánová Žaneta, Ing. 

Název: Program obnovy objektů historické či architektonické hodnoty města Nové 
Město nad Metují pro rok 2022 

Zadání: schvaluje 
Program obnovy objektů historické či architektonické hodnoty města Nové 
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Město nad Metují pro rok 2022, Pravidla pro financování a poskytování dotace 
z rozpočtu města v rámci Programu obnovy objektů historické či 
architektonické hodnoty města Nové Město nad Metují č. 1/2022/PR vč. všech 
příloh ve znění přílohy tohoto bodu. 

Založeno: 04.03.2022 Termín plnění: 
Splněno: 

28.04.2022 
11.03.2022 

Plnění úkolu: Splněno. Program vyhlášen. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 23-738/22 Zodpovědný: Ptáčková Hana 

Název: Žádost Suntel Czech s.r.o. - prominutí smluvní pokuty z NS č. 16/2021 

Zadání: souhlasí 
s částečným odpuštěním pokuty za prodlení z úhrady nájemného 78 dní, ve 
výši 39 tis. Kč, z nájemní smlouvy č. 16/2021 za překop v ul. Československé 
armády, uzavřené mezi městem Nové Město nad Metují a společností Suntel 
Czech s. r. o., IČO: 60753447, a to ve výši 95 % z celkové částky 39 tis. Kč, tj. 
na částku 1.950 Kč. 

Založeno: 04.03.2022 Termín plnění: 
Splněno: 

28.04.2022 
13.04.2022 

Plnění úkolu: Splněno. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 23-737/22 Zodpovědný: Hofmanová Andrea, Mgr. 

Název: Vypořádání podílového spoluvlastnictví k pozemku parc. č. 2127, jehož 
součástí je budova č. p. 926, ul. U Lípy, k. ú. Nové Město nad Metují 

Zadání: ukládá 
ST zveřejnit minimálně na 20 dní záměr města prodat spoluvlastnický podíl ve 
výši id. 1/3 na pozemku st. p. č. 2127, jehož součástí je stavba - budova č. p. 
926, ul. U Lípy v k. ú. Nové Město nad Metují, za podmínek uvedených v 
záměru města ve znění přílohy tohoto bodu. 

Založeno: 04.03.2022 Termín plnění: 
Splněno: 

28.04.2022 
10.03.2022 

Plnění úkolu: 10.03.2022: Splněno. Záměr zveřejněn 08.03.2022. Usnesení z RM odesláno. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 23-736/22 Zodpovědný: Hofmanová Andrea, Mgr. 

Název: Směna pozemku st. p. č. 209 za část pozemku p. č. 2054/1 v k. ú. Nové Město 
nad Metují 

Zadání: neschvaluje 
směnu části pozemku p. p. č. 2054/1 o výměře 198 m², druh pozemku ostatní 
plocha v k. ú. Nové Město nad Metují, ve vlastnictví města Nové Město nad 
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Metují, zapsaného na LV č. 10001 (dle GP č. 2263-037/2020 ze dne 
27.02.2020 se jedná o pozemek p. p. č. 2054/9), za pozemek st. p. č. 209 o 
výměře 163 m², druh pozemku zastavěná plocha a nádvoří v k. ú. Nové Město 
nad Metují, v podílovém spoluvlastnictví pí [osobní údaj odstraněn] (podíl o 
velikosti ½), p. [osobní údaj odstraněn] (podíl o velikosti ¼) a p. [osobní údaj 
odstraněn] (podíl o velikosti ¼), zapsaného na LV č. 472, oba LV pro k. ú. a 
obec Nové Město nad Metují, vedené u KÚ pro KHK, KP Náchod, za 
podmínek uvedených ve zveřejněném záměru. 

Založeno: 04.03.2022 Termín plnění: 
Splněno: 

28.04.2022 
10.03.2022 

Plnění úkolu: 10.03.2022: Splněno. Usnesení ZM odesláno. 

 
 

Číslo úkolu: ZM 23-735/22 Zodpovědný: Hofmanová Andrea, Mgr. 

Název: Bezúplatný převod pozemku z vlastnictví ČR - SPÚ v lokalitě Krčínského návrší 
do majetku města 

Zadání: schvaluje 
bezúplatný převod pozemku označeného jako p. p. č. 156/1 o výměře 2301 

m2 v k. ú. Krčín a obci Nové Město nad Metují v lokalitě Krčínské návrší z 
vlastnictví České republiky s příslušností hospodařit s majetkem státu ve 
prospěch Státního pozemkového úřadu, Husinecká 1024/11a, 130 00 Praha 3 
- Žižkov do vlastnictví města Nové Město nad Metují. ZM pověřuje ST 
podpisem smlouvy ve znění přílohy k tomuto bodu. 

Založeno: 04.03.2022 Termín plnění: 
Splněno: 

28.04.2022 
20.04.2022 

Plnění úkolu: 20.04.2022: Splněno. Smlouva podepsána dne 08.03.2022. Dne 12.04.2022 
zapsáno do katastru nemovitostí.  

 
 

Číslo úkolu: ZM 20-667/21 Zodpovědný: Hable Petr 

Název: Předložení návrhu na změnu Územního plánu - parc. č. 241/30 v k. ú. Spy 

Zadání: ukládá 
ST zjistit vhodným způsobem záměry majitelů pozemků ležících na území 
města - časový horizont jejich zastavění či případný zájem prodeje. Jedná se 
o pozemky zařazené územním plánem do kategorie Bydlení - v bytových 
domech, Bydlení - v rodinných domech - městské a Bydlení - v rodinných 
domech - venkovské. Předpokládaný termín do 28. února 2022. 

Založeno: 23.09.2021 Termín plnění: 
Splněno: 

28.02.2022 
20.04.2022 

Plnění úkolu: Splněno. Vyjádření majitelů je předloženo do programu jednání ZM 24. 
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1 Úvodní informace a vystoupení 

Vysvětlení: Hable Petr - starosta 

  
1/1 Program jednání ZM + volba orgánů zasedání 

Identifikace: 

V úvodu zasedání ZM je schvalován podrobný program zasedání (viz příloha k tomuto bodu) a 
dále je zvolena návrhová komise a ověřovatelé zápisu.  
 
Orientační časová tabulka programu: (jedná se o odhady časů při odeslání pozvánky) 
1. Úvodní informace a vystoupení     16:00 - 16:40 ST 
2. Finance                                      16:40 - 17:45 OF 
3. Majetkoprávní úkony                  17:45 - 18:00 OMM 
4. Rozvoj                                         18:00 - 19:00 OMM 
5. Různé                                          19:00 - 19:15  
6. Diskuse                                             19:15 - ?? 

Odůvodnění: 

Viz zákon o obcích a Jednací řád ZM. 

Vysvětlení: Hable Petr - starosta 

Z podrobnějšího projednání: 

Úvodního slova se ujal ST, přivítal přítomné, vyzval ověřovatele zápisu z minulého zasedání 
ZM 23 (Ing. Petr Neumann a p. Miroslav Jarolímek) k vyjádření se k obsahu zápisu - oba bez 
připomínek. ST dále přečetl návrh programu jednání a navrhl členy návrhové komise a 
ověřovatele zápisu zasedání ZM 24. Bez připomínek a dotazů. Hlasováno - 19 pro, 0 proti, 0 
zdržel se - schváleno. Podrobnosti viz zvukový záznam z jednání ZM, který dle Jednacího 
řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu 
města. 

K čl. 1/1 USNESENÍ č. ZM 24-751/22 

ZM schvaluje tento program jednání řádného veřejného zasedání ZM 24: 
 
1. Úvodní informace a vystoupení 
1/1 Program jednání ZM + volba orgánů zasedání 
1/2 Kontrola plnění úkolů ZM ke dni 28.04.2022 
1/3  Plnění usnesení č. ZM 23-748/22 - nákupy IT techniky 
  
2. Finance 
2/1 Rozpočtová opatření 2022 
2/2 Navýšení rozpočtu na elektrickou energii – RO 
2/3 Navýšení rozpočtu na dodávky tepla – RO 
2/4 Žádost Římskokatolické farnosti - děkanství Nové Město nad Metují o finanční příspěvek 
2/5 Dotace a dary 2022 – žádosti 
2/6 Návrh na rozdělení dotací sportovním klubům 
  
3. Majetkoprávní úkony 
3/1 Vypořádání podílového spoluvlastnictví k p. p. č. 2127, jehož součástí je budova č. p. 926, 
            k. ú. Nové Město nad Metují 
3/2 Dlouhodobě nevyužité zastavitelné pozemky 
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4. Rozvoj 
4/1 Aktuální stav projektů ke dni 28.03.2022 
4/2 Dotační možnosti pro dlouhodobé investiční záměry města 
4/3 Pojmenování parku u MSSS OÁZA po novoměstském rodáku a čestném občanu prof. Janu  
            Miliči Lochmanovi  
4/4 Rekonstrukce přístavby "ZŠ Krčín" č. p. 152 
4/5 Varianty řešení Kina 70 z hlediska ekonomického a prostorového 
4/6 Vydání Změny č. 3 Územního plánu Nové Město nad Metují 
  
5. Různé 
5/1 Strategie prevence kriminality Nového Města nad Metují na roky 2022 - 2027 
5/2 Aktuální informace ST k pomoci uprchlíkům z Ukrajiny v Novém Městě nad Metují 
  
6. Diskuse 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

K čl. 1/1 USNESENÍ č. ZM 24-752/22 

ZM volí návrhovou komisi ve složení: Ing. Aleš Vrátný - předseda, Ing. Milan Slavík a p. Miroslav 
Jarolímek - členové komise a ověřovatele zápisu ze zasedání ZM 24: Ing. Jana Čopíka, Ph.D. a 
PhDr. Zdeňku Kulhavou. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

  
1/2 Kontrola plnění úkolů ZM ke dni 28.04.2022 

Identifikace: 

Kontrola splatných úkolů ZM 24 viz příloha k tomuto bodu. 

Odůvodnění: 

Hlášení o plnění usnesení. 

Vysvětlení: Hable Petr - starosta 

Z podrobnějšího projednání: 

Odhlasováno bez připomínek přítomných zastupitelů. Podrobnosti viz zvukový záznam z 
jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se 
zápisem dostupný i na webu města. 

K čl. 1/2 USNESENÍ č. ZM 24-753/22 

ZM souhlasí s předloženým plněním úkolů z předchozích zasedání ZM ve znění přílohy k tomuto 
bodu. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 
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1/3 Plnění usnesení č. ZM 23-748/22 - nákupy IT techniky 

Identifikace: 

Na ZM 23 dne 24.02.2022 byl projednáván Zápis č. 8 z on-line jednání Kontrolního výboru ZM 
ze dne 24.01.2022 a dále i Závěry z kontrolního šetření prováděného na základě usnesení č. 
ZM 17-578/21 ze dne 18.03.2021 vč. uvedeného doporučení některých opatření.  
K této záležitosti ZM 23 mj. přijalo toto usnesení: "ZM ukládá ST předložit do ZM 24 nové 
řešení zadávacích podmínek tak, aby se minimalizovaly nedostatky obsažené v závěrečném 
šetření Kontrolního výboru ZM." 
Do ZM 24 je proto předložen bod 1/3, nazvaný Plnění usnesení č. ZM 23-748/22 - nákupy IT 
techniky. V příloze tohoto bodu je Výňatek ze zápisu ze ZM 23 a dále pak Návrh řešení 
nových postupů při nákupu IT techniky pro MěÚ a dále návrh souvisejícího řešení obsazení 
hodnotící komise pro tyto zakázky. Návrh postupů při nákupech IT techniky byl zpracován ve 
dvou alternativách. Projednala ho RM 90, dne 19.04.2022 a přijala k tomu tato dvě 
doporučující usnesení pro ZM 24. 
1/ "RM doporučuje ZM schválit toto usnesení: ZM ukládá RM, aby zajistila, že při realizaci 
veřejných zakázek na pořizování IT techniky bude využíváno postupu dle navržené varianty č. 
2, tj. že hodnotícím kritériem je ekonomická výhodnost nabídky - vícekriteriální hodnocení s 
poměrem 50 % nabídková cena, 30 % HW konfigurace, 20 % záruční a pozáruční podmínky." 
(Jedná se o doporučení schválit předloženou Variantu č. 2 - viz příloha k tomuto bodu).  
2/ "RM doporučuje ZM schválit toto usnesení: ZM ukládá RM jmenovat Komisi pro posouzení 
a hodnocení nabídek pro oblast pořizování IT techniky jejímž členem bude kromě stávajících 
členů i nezávislý IT specialista, u kterého bude vyloučeno riziko střetu zájmů a podjatosti. ZM 
dále ukládá RM zajistit související úpravy Pravidel města Nové Město nad Metují pro zadávání 
veřejných zakázek malého rozsahu." 

Odůvodnění: 

Viz přílohy k tomuto bodu a doporučující usnesení RM 90. 

Vysvětlení: Tyč Petr, Bc. - tajemník MěÚ 

Z podrobnějšího projednání: 

V diskusi k této záležitosti vystoupil zastupitel Ing. Vrátný se 2 protinávrhy k navrženým 
usnesením, ve kterých vycházel především z e-mailové komunikace mezi p. [osobní údaj 
odstraněn] a vedoucím OI, Mgr. Továrkem, která proběhla těsně před zasedáním ZM a která 
byla zasílána všem zastupitelům. 
1/ ZM ukládá ST zorganizovat pracovní seminář na téma výběrová řízení IT techniky aneb "jak 
zabezpečit funkci úřadu co nejefektivněji a nejspolehlivěji výpočetní technikou a SW". Na 
seminář pozvat zastupitele, p. [osobní údaj odstraněn], Mgr. Zdeňka Továrka a další případné 
zájemce o prohloubení znalostí této problematiky. Termín: 31.05.2022. 
2/ ZM ukládá ST předložit do ZM 25 (23.06.2022) nové řešení zadávacích podmínek 
výběrových řízení IT techniky tak, aby se minimalizovali nedostatky obsažené v závěrečném 
šetření Kontrolního výboru ZM a reflektovaly výstupy ze semináře na téma výběrová řízení IT 
techniky - viz předchozí usnesení tohoto ZM. 
Na to navázala obsáhlá diskuse přítomných (cca 40 minut), ve které mj. vystoupili: ST - nevidí 
žádný velký přínos v konání semináře na takto odborné téma, usnesení navržená RM jsou v 
intencích jak závěrů Kontrolního výboru ZM, tak usnesení ZM 23. Mgr. Balcarová - rovněž 
nevidí pro zastupitele smysl v semináři a má další protinávrh či doplňující návrh k původním 
usnesením, kdy by k nim připojila toto: "Odpovědná osoba odboru informatiky je povinna 
posoudit u každé zakázky, zda bude hodnocena jako nejvýhodnější ekonomická výhodnost 
nebo nejnižší nabídková cena". Další diskutující: PhDr. Kulhavá - jako předsedkyně 
Kontrolního výboru ZM shrnula problematiku kontroly, kterou Kontrolní výbor ZM provedl, 
doporučila případný seminář až po komunálních volbách. Mgr. Továrek - shrnul povinnosti 
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úřadu jako úřadu obce s rozšířenou působností. Pan Jarolímek - dotaz na veřejnou zakázku 
pro IT letos? Mgr. Továrek - půjde o nákup diskového pole - částka v rozpočtu je cca 340 tis. 
Kč. Ing. Vrátný - jeho návrhy vychází mj. i z toho, že chce podpořit aktivitu p. [osobní údaj 
odstraněn] jako občana. Ing. Maur navrhnul přistoupit k hlasování o navržených protinávrzích 
atd. 
Nejdříve bylo hlasováno o doplňujícím návrhu Mgr. Balcarové - 10 pro, 1 proti, 8 zdržel se - 
návrh nebyl přijat. Dále bylo hlasováno o 2 protinávrzích vznesených Ing. Vrátným - 4 pro, 12 
proti, 3 zdržel se - oba protinávrhy nebyly přijaty. Nakonec bylo hlasováno o původně 
navržených usneseních, jak je do ZM předložila RM. Obě usnesení byla schválena tímto 
poměrem hlasů: 14 pro, 0 proti, 5 zdržel. Podrobnosti viz zvukový záznam z jednání ZM, který 
dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný 
i na webu města. 

K čl. 1/3 USNESENÍ č. ZM 24-754/22 

ZM ukládá RM, aby zajistila, že při realizaci veřejných zakázek na pořizování IT techniky bude 
využíváno postupu dle navržené varianty č. 2 uvedené v příloze tohoto bodu, tj. že hodnotícím 
kritériem je ekonomická výhodnost nabídky - vícekriteriální hodnocení s poměrem 50 % nabídková 
cena, 30 % HW konfigurace, 20 % záruční a pozáruční podmínky. 

 Odpovídá: TAJ, Provede: TAJ, Termín: 23.06.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 14, Proti: 0, Zdržel se: 5, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

K čl. 1/3 USNESENÍ č. ZM 24-755/22 

ZM ukládá RM jmenovat Komisi pro posouzení a hodnocení nabídek pro oblast pořizování IT 
techniky, jejímž členem bude kromě stávajících členů i nezávislý IT specialista, u kterého bude 
vyloučeno riziko střetu zájmů a podjatosti. ZM dále ukládá RM zajistit související úpravy Pravidel 
města Nové Město nad Metují pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu. 

 Odpovídá: TAJ, Provede: TAJ, Termín: 23.06.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 14, Proti: 0, Zdržel se: 5, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

  
2 Finance 

Vysvětlení: Kunte Jiří, Ing. - vedoucí OF 

  
2/1 Rozpočtová opatření 2022 

Identifikace: 

ZM svým usnesením č. ZM 22-716/21 zmocnilo RM k provádění opodstatněných 
rozpočtových opatření v rámci rozpočtu na rok 2022 s podmínkou, že se bude jednat pouze o 
přesuny mezi položkami schváleného rozpočtu a rozpočet nebude těmito změnami navyšován 
ani snižován a dále k navýšení rozpočtu v příjmech i výdajích o vratky transferů (dotací), které 
příspěvkové organizace prostřednictvím města vrací poskytovatelům těchto transferů. 
Provedené změny budou předloženy vždy na nejbližším zasedání ZM. 

Odůvodnění: 

ZM je v příloze předložen souhrn RO provedených v rámci zmocnění RM a dále přehled 
obdržených dotací, o které byl rozpočet města navýšen. 

Vysvětlení: Kunte Jiří, Ing. - vedoucí OF 
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Z podrobnějšího projednání: 

V 16:48 hodin - vedoucí Odboru finančního (dále jen "OF"), pan Ing. Jiří Kunte, přečetl textaci 
projednávaného bodu. Pan Jarolímek - vznesl dotaz na vedoucí Oddělení rozvoje města (dále 
jen "ORM") paní Ing. Vojnarovou ve věci navýšení akce Chodník ve Vrchovinách (podél 
vývěsky) - realizace 10 tis. Kč. ORM - na realizaci chodníku ve Vrchovinách (podél vývěsky) 
byla uplatněna pozastávka, jelikož RM ke konci roku 2021 schválila vícepráce na chodník ve 
Vrchovinách v době, kdy již byl schválen rozpočet na rok 2022, bylo na letošní rok počítáno s 
nižší částkou na vyplacení pozastávky, než je nyní na vyplacení pozastávky potřeba. Z tohoto 
důvodu bylo třeba provést RO. Pan Jarolímek - poděkoval za odpověď. Druhý dotaz k 
projednávanému bodu vznesl Ing. Vrátný - co je projekt PIAVA? Odpověděl p. Tichý, zástupce 
Československé obce legionářské, z. s., Praha - jedná se o vzpomínkovou akci ve formátu 
bitevní ukázky, kterou by chtěli uskutečnit na louce Pod Sirkárnou. Další dotazy nebyly - ST 
nechal hlasovat. Hlasováno - 16 pro, 0 proti, 3 zdržel se. Podrobnosti viz zvukový záznam z 
jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se 
zápisem dostupný i na webu města. 

K čl. 2/1 USNESENÍ č. ZM 24-756/22 

ZM schvaluje a bere na vědomí oprávněnost RO a zákonných úprav rozpočtu. Jedná se o RO ve 
znění přílohy: 1) navýšení akce MŠ Rašínova - výměna rozvodů vody (200 tis. Kč) a navýšení akce 
MŠ Rašínova - rekonstrukce spojovacího krčku (200 tis. Kč), 2) dotace na projekt Stavební úpravy 
chodníků v ul. Sokolská 1 754,65 tis. Kč, 3) dotace pro Technické služby na veřejně-prospěšné 
práce (leden) 15 tis. Kč, 4) navýšení § 6221 - humanitární zahraniční pomoc 500 tis. Kč, 5) 
poskytnutí finančního daru na sbírku SOS Ukrajina 20 tis. Kč, 6) navýšení akce Program regenerace 
- městské opevnění západ 350 tis. Kč, 7) navýšení akce VO ul. Nábřežní III. etapa 190 tis. Kč, 8) 
navýšení akce Chodník do Klopotova - PD 35 tis. Kč, 9) navýšení příjmů u § 3113 - základní školy 
90,90 tis. Kč, 10) navýšení akce Rekonstrukce objektu č.p. 14 na odborné učebny ZŠ Komenského - 
PD 170 tis. Kč, 11) navýšení § 3728 - monitoring skládek 2 tis. Kč, 12) navýšení příjmů u § 3231 - 
základní umělecká škola 17,40 tis. Kč, 13) navýšení položky Městský kamerový systém 15 tis. Kč, 
14)  dotace pro Technické služby na veřejně-prospěšné práce (únor) 15 tis. Kč, 15) dotace pro 
MSSS Oáza na podporu sociálních služeb (domov pro seniory) 3 989,70 tis. Kč, 16) dotace pro ZŠ 
Komenského na soutěž Zlatý list - krajské kolo 18 tis. Kč, 17) navýšení akce Chodník ve 
Vrchovinách (podél vývěsky) - realizace 10 tis. Kč, 18) dotace na projekt PIAVA 2022 - částka 50 tis. 
Kč, 19) příspěvek ke zmírnění dopadů zákona o kompenzačním bonusu pro rok 2022 - částka 
577,47 tis. Kč. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 16, Proti: 0, Zdržel se: 3, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

  
2/2 Navýšení rozpočtu na elektrickou energii - RO 

Identifikace: 

V souvislosti s ukončením činnosti společnosti Microenergy s.r.o., jako dodavatele elektrické 
energie v prosinci 2021, následném odběru elektrické energie v režimu DPI do ledna 2022 a 
nově uzavřené smlouvy na dodávku energií uzavřenou se společností ČEZ Prodej, a.s. došlo 
k výraznému nárůstu výdajů na tuto položku rozpočtu jak města, tak příspěvkových organizací 
městem zřizovaných. OF z tohoto důvodu předkládá návrh na navýšení rozpočtu. 

Odůvodnění: 

Návrh vychází z vyúčtování spotřeby elektrické energie za rok 2021 od společnosti 
Microenergy s.r.o., vyúčtování spotřeby energie v režimu DPI za období prosinec 2021 – 
leden 2022 od společnosti ČEZ Prodej, a.s. a záloh stanovených do června s přihlédnutím 
k odhadované spotřebě. OF dále doporučuje navýšení rezervy na investiční a neinvestiční 
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výdaje, aby schválení případných dalších RO bylo v kompetenci RM. Tato rezerva může být 
využita i k úhradě dalších nepředvídaných výdajů (nárůst cen PHM, uprchlická krize apod.). 
Navýšení výdajů bude pokryto zapojením přebytků z minulých let. RO je v kompetenci ZM. 
RM doporučila schválit. 

Vysvětlení: Kunte Jiří, Ing. - vedoucí OF 

Z podrobnějšího projednání: 

Vedoucí OF přečetl textaci projednávaného bodu. Bez rozpravy. Vedoucí OF přečetl postupně 
všechna navržená znění usnesení, o kterých se jednotlivě hlasovalo. Podrobnosti viz zvukový 
záznam z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je 
společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K čl. 2/2 USNESENÍ č. ZM 24-757/22 

ZM schvaluje RO - navýšení § 3141 - školní jídelny o 230 tis. Kč, § 3612 - bytové hospodářství o 
200 tis. Kč, § 3613 - nebytové hospodářství o 200 tis. Kč, § 3631 - veřejné osvětlení o 2 000 tis. Kč, 
§ 3632 - pohřebnictví o 150 tis. Kč, § 3639 - komunální služby a územní rozvoj o 80 tis. Kč, § 3745 - 
vzhled obcí a veřejná zeleň o 200 tis. Kč, § 5512 - protipožární ochrana o 130 tis. Kč a § 6171 - 
místní správa o 710 tis. Kč. Navýšení bude pokryto zapojením přebytků z minulých let v celkové výši 
3 900 tis. Kč v části Financování - položka 8115 - změna stavu prostředků na bankovních účtech. 

 Odpovídá: OF, Provede: OF, Termín: 23.06.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

K čl. 2/2 USNESENÍ č. ZM 24-758/22 

ZM schvaluje RO - navýšení příspěvků příspěvkovým organizacím § 3111 - MŠ Rašínova 600 o 70 
tis. Kč a MŠ Na Františku o 80 tis. Kč, § 3113 - ZŠ Komenského o 150 tis. Kč, ZŠ a MŠ Krčín o 200 
tis. Kč a ZŠ Malecí o 280 tis. Kč, § 3231 - základní umělecká škola o 150 tis. Kč, § 3314 - Městská 
knihovna o 150 tis. Kč, § 3315 - Městské muzeum o 200 tis. Kč, § 3421 - DDM o 20 tis. Kč a § 435x 
- MSSS Oáza o 350 tis. Kč. Navýšení bude pokryto zapojením přebytků z minulých let v celkové výši 
1 650 tis. Kč v části Financování - položka 8115 - změna stavu prostředků na bankovních účtech. 

 Odpovídá: OF, Provede: OF, Termín: 23.06.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

K čl. 2/2 USNESENÍ č. ZM 24-759/22 

ZM schvaluje RO - navýšení § 6409 - rezerva na investiční a neinvestiční výdaje o 2 mil. Kč. 
Navýšení bude pokryto zapojením přebytků z minulých let v části Financování - položka 8115 - 
změna stavu prostředků na bankovních účtech. 

 Odpovídá: OF, Provede: OF, Termín: 23.06.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 18, Proti: 1, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

  
2/3 Navýšení rozpočtu na dodávky tepla - RO 

Identifikace: 

RM 88 projednala a schválila Dodatek ke Kupní smlouvě o dodávce a odběru tepelné energie 
pro č. p. 44-47, ul. T. G. Masaryka s PNT Nové Město nad Metují, kdy došlo k navýšení ceny 
tepla a navýšení záloh.  



Město Nové Město nad Metují 
náměstí Republiky 6 

Stránka 14 
 

ZÁPIS Z PORADY 
ZM 24 ze dne 28.04.2022 

V    

 

K obdobné situaci pak dochází i u dodávek tepelné energie pro ZŠ Malecí a DDM Stonožka. 
Z důvodu výrazného nárůstu ceny energie v letošním roce předkládá OF návrh na navýšení 
rozpočtu města a uvedených příspěvkových organizací. 

Odůvodnění: 

Zálohy na tepelnou energii v objektu č. p. 44 – 47 jsou zahrnuty ve schváleném rozpočtu § 
3612 – bytové hospodářství ve výši 850 tis. Kč. Ve stejném příjmovém paragrafu rozpočtu se 
pak projeví i platba záloh na teplo od nájemníků. Vzhledem k tomu, že na nabídku na 
navýšení záloh na energie odeslané nájemníkům reagovala pouze jejich část, projeví se 
navýšení příjmů § 3612 až po vyúčtování tepla v roce 2023. Navýšení rozpočtu ZŠ Malecí a 
DDM Stonožka je pak plně kryto z rozpočtu města. Z toho důvodu je navrženo pokrýt 
navýšení výdajů zapojením přebytků z minulých let. RO je v kompetenci ZM. RM doporučila 
schválit. 

Vysvětlení: Kunte Jiří, Ing. - vedoucí OF 

Z podrobnějšího projednání: 

V 16:59 hodin - vedoucí OF přečetl textaci projednávaného bodu. Ing. Vrátný - při čtení textu 
měl obavy, že jen někteří nájemníci přijali aktivně navýšení ceny tepla. Volal si s pí Kohlovou 
(pozn.: referentka Oddělení správy nemovitostí, Odbor majetku města, Nové Město 
nad Metují) a ta mu řekla, že od května, kdo měl nedoplatky, tak mu zálohu navýšili. Ostatním, 
kteří měli přeplatky, částky ponechali. Má obavu z nárůstu nedoplatků. ST - poděkoval za 
doplnění. OF - upřesnil, že pokud příjmy dorazí v letošním roce, budou v příštím roce 
rozpočtovány v nižší částce. Vedoucí OF přečetl obě navržená znění usnesení. Bez dotazů. 
ST - nechal hlasovat o obou usneseních najednou. Hlasováno - 19 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Po odhlasování usnesení vystoupil ještě Ing. Vrátný s připomenutím, že zastupitelé za ODS 
při schvalování rozpočtu na rok 2022 navrhovali rezervu na energie a neprošlo to. Současně 
vyjádřil obavu z nárůstu provozních nákladů na zimním stadionu, to bude rovněž znamenat 
další finance. Bude navýšení ve výši 2 mil. Kč stačit? OF - neví, jestli je částka 2 mil. Kč 
dostatečná + konkretizoval. Rozhodně se k této záležitosti ještě vrátíme - zřejmě na zářijovém 
zasedání ZM. ST - přebytek hospodaření máme. Ing. Maur - to, co tady bylo řečeno, asi jen 
doplní. Bude třeba udělat nějaký výhled, kolik budou energie město stát do konce roku - 
výkyvy jsou značně velké - udělat teď ten výhled ale není smysluplné - domnívá se, že ale 
částku bude potřeba navýšit. Co se týká TJ Spartak a požadovaného navýšení financí na 
novou sezónu - budeme v tom muset hledat systémové opatření - nedovede si představit, že 
každý půl rok bychom měli hledat pro TJ Spartak nějaké peníze apod. ST doplnil s tím, že 
spoustu věcí v tuto chvíli nemá TJ Spartak vyjasněno. Na pondělí dne 02.05.2022 jsou 
zástupci TJ Spartak pozváni na jednání RM. Podrobnosti viz zvukový záznam z jednání ZM, 
který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem 
dostupný i na webu města. 

K čl. 2/3 USNESENÍ č. ZM 24-760/22 

ZM schvaluje RO - navýšení § 3612 - bytové hospodářství o 750 tis. Kč. Navýšení bude pokryto 
zapojením přebytků z minulých let v části Financování - položka 8115 - změna stavu prostředků na 
bankovních účtech. 

 Odpovídá: OF, Provede: OF, Termín: 23.06.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

K čl. 2/3 USNESENÍ č. ZM 24-761/22 

ZM schvaluje RO - navýšení příspěvku příspěvkové organizaci ZŠ Malecí (§ 3113) o 750 tis. Kč a 
DDM Stonožka (§ 3421) o 100 tis. Kč. Navýšení v celkové výši 850 tis. Kč bude pokryto zapojením 
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přebytků z minulých let v části Financování - položka 8115 - změna stavu prostředků na bankovních 
účtech. 

 Odpovídá: OF, Provede: OF, Termín: 23.06.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

  
2/4 Žádost Římskokatolické farnosti - děkanství Nové Město nad Metují o finanční 
příspěvek 

Identifikace: 

Římskokatolická farnost - děkanství Nové Město nad Metují předložila žádost o finanční 
příspěvek města ve výši 240 tis. Kč na revizi klempířských prvků a přilehlých konstrukcí na 
kostele Nejsvětější trojice. 

Odůvodnění: 

Celkové náklady na opravu v roce 2022 jsou předpokládány ve výši 598,46 tis. Kč s tím, že 
akce by byla financována z několika zdrojů (město, Biskupství KH, vlastní zdroje). Podrobnosti 
viz příloha k tomuto bodu. V předchozích letech město poskytlo dotace na statické zajištění 
krovu a obnovu krytiny hlavní lodi a presbytáře na kostele Nejsvětější Trojice v celkové výši 1 
mil. Kč. V roce 2018 byla poskytnuta dotace ve výši 150 tis. Kč, v roce 2019 částka 200 tis. 
Kč, v roce 2020 částka 300 tis. Kč a v roce 2021 částka 350 tis. Kč. Touto revizí bude oprava 
střechy kostela ukončena. RM doporučila schválit. 

Vysvětlení: Kunte Jiří, Ing. - vedoucí OF 

Z podrobnějšího projednání: 

V 17:09 hodin - vedoucí OF přečetl textaci projednávaného bodu. Bez rozpravy. Vedoucí OF 
přečetl obě navržená znění usnesení. Bez dotazů. ST - nechal hlasovat. Hlasováno - 16 pro, 0 
proti, 3 zdržel se. Podrobnosti viz zvukový záznam z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM 
je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K čl. 2/4 USNESENÍ č. ZM 24-762/22 

ZM schvaluje poskytnutí dotace Římskokatolické farnosti - děkanství Nové Město nad Metují, 
Husovo náměstí 1228, Nové Město nad Metují, ve výši 240 tis. Kč na rekonstrukci klempířských 
prvků a přilehlých konstrukcí na kostele Nejsvětější trojice, a pověřuje ST podpisem smlouvy se 
žadatelem, zpracované dle vzorové smlouvy. 

 Odpovídá: OF, Provede: OF, Termín: 23.06.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 16, Proti: 0, Zdržel se: 3, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

K čl. 2/4 USNESENÍ č. ZM 24-763/22 

ZM schvaluje RO - zařazení položky Dotace na rekonstrukci klempířských prvků a přilehlých 
konstrukcí na kostele Nejsvětější trojice ve výši 240 tis. Kč (§ 3322). Navýšení bude pokryto 
zapojením přebytků z minulých let v části Financování - položka 8115 - změna stavu prostředků na 
bankovních účtech. 

 Odpovídá: OF, Provede: OF, Termín: 23.06.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 16, Proti: 0, Zdržel se: 3, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 
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2/5 Dotace a dary 2022 - žádosti 

Identifikace: 

Posouzení žádostí o poskytnutí dotací (darů) z rozpočtu města. Všichni radní obdrželi tabulky 
se souhrnem žadatelů s tím, že měli předložit své individuální návrhy na poskytnutí podpory 
jednotlivým žadatelům. Návrhy radních byly zpracovány do souhrnné tabulky (konečná verze 
přílohy) a předloženy na jednání RM 90. Vybrané dlouhodobé činnosti spolků nemusí být 
řešeny formou dotací, ale mohou být oceněny formou neúčelového daru. 

Odůvodnění: 

RM vyhodnocuje žádosti a schvaluje výši poskytovaných dotací. O přidělených dotacích pak 
RM následně informuje ZM. Byly doručeny žádosti ve znění přílohy. Celková částka schválená 
v rozpočtu činí 550 tis. Kč a dále částky, které jsou do rozpočtu zahrnuty jmenovitě (Festival 
komedie, stacionář Nona, bazén - příspěvek na plavání). Částka 150 tis. Kč je dále v rozpočtu 
vyčleněna na dobrovolnickou činnost s mládeží. Konečná částka poskytnutých příspěvků byla 
stanovena s využitím hodnotící tabulky s její korekcí stanovenou RM jako hodnotící komisí. 
Celá tabulka je ještě předložena jako informace pro ZM. Dotace vyšší než 50 tis. Kč a dary 
vyšší než 20 tis. Kč musí být ZM také schváleny. V souladu s doporučením KKULT RM zvlášť 
projednala a hlasovala o dotaci pro Československou obec legionářskou, z .s., Praha a 
schválila příslušné RO. 

Vysvětlení: Kunte Jiří, Ing. - vedoucí OF 

Z podrobnějšího projednání: 

V 17:12 hodin - vedoucí OF přečetl textaci projednávaného bodu. ST - doporučil přečíst 
postupně všechna navržená znění usnesení. Dotaz Ing. Čopík - dar ČČK - mají kancelář v 
domě U Lípy 926 - ví, že tam prozatím neplatí nájem, jak to bude vypořádáno, pokud 
schválíme vypořádání vlastnického podílu na této nemovitosti - viz bod 3/1. Počítá se s tím, že 
dostanou jiné prostory? Pan P. Tichý - vedoucí OSN odpověděl na dotaz Ing. Čopíka s tím, že 
jsou ČCK nabídnuty prostory v budově města na T. G. Masaryka v č. p. 391. Ing. Čopík - další 
dotaz k financím na NOFI a Kácov. Na to reagoval ředitel Městského klubu v Novém Městě 
nad Metují (dále jen "MK") pan Bc. Krákora. NOFI a Kácov dostávají peníze, které jdou na plat 
dirigenta (tj. p. Rybáček a p. Skopal) a plat manažerky NOFI (tj. pí Rybáčková) - na provozní 
náklady si musí vydělat. Např. NODIVSE to mají ve svém rozpočtu. Ing. Prouza - předseda 
KKULT uvedl, že komise přijala usnesení taková proto, že kluby, které spadají pod nějakou 
organizaci, by měly žádat o peníze danou organizaci, tzn., že v případě NOFI a Kácova - by 
měly žádat o peníze z rozpočtu MK. Pokud by se diskutované finance daly těmto subjektům, 
nezbylo by pak na podporu těch, kteří žádají a nejsou pod nějakou organizací jako je MK. Bc. 
Krákora - reagoval s tím, že kdyby toto věděli dřív, tak by to řešili již na podzim při sestavování 
rozpočtu na rok 2022. V předešlých letech vždy NOFI a Kácov žádaly tímto způsobem, tj. z 
rozpočtu města, MK pro ně žádné další peníze nemá. Ing. Němeček - aby se to nejevilo jako 
nesystémové - doporučuje MK, aby si zažádal o navýšení rozpočtu o částky, které požadují 
NOFI a Kácov. ST - poděkoval, ve středu se koná Rada MK, můžeme se tím pak zabývat i na 
ZM v červnu. Další dotazy ani připomínky nebyly. Ing. Maur - dotaz - doplnění Ing. Němečka 
bude doplnění usnesení nebo doporučení? Ing. Němeček - doporučení. 
Vedoucí OF přečetl 1. navržené znění usnesení. Bez dotazů. ST - nechal hlasovat. Hlasováno 
- 19 pro, 0 proti, 0 zdržel se - vzato na vědomí. 
Vedoucí OF přečetl 2. navržené znění usnesení - hlasováno - 19 pro, 0 proti, 0 zdržel se - 
vzato na vědomí. 
Vedoucí OF přečetl 3. navržené znění usnesení - hlasováno - 19 pro, 0 proti, 0 zdržel se - 
schváleno. 
Vedoucí OF přečetl 4. navržené znění usnesení - hlasováno - 19 pro, 0 proti, 0 zdržel se - 
schváleno. 
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Vedoucí OF přečetl 5. navržené znění usnesení - hlasováno - 19 pro, 0 proti, 0 zdržel se - 
vzato na vědomí. 
Podrobnosti viz zvukový záznam z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou 
součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K čl. 2/5 USNESENÍ č. ZM 24-764/22 

ZM bere na vědomí poskytnutí finančního daru jako ocenění za soustavnou a dlouhodobou činnost 
neziskové organizace v oblasti kultury ve prospěch občanů města Nové Město nad Metují, za 
dlouhodobou činnost spolku v oblasti společenských aktivit a zachování tradičních spolkových 
činností a za činnost organizace v sociální oblasti dle konečné verze přílohy takto: Český svaz 
bojovníků za svobodu Nové Město nad Metují (dále jen NM) 2 tis. Kč, MS Vodní záchranná služba 
ČČK NM 10 tis. Kč, ZO Českého zahrádkářského svazu NM 2 tis. Kč, Oblastní spolek ČČK Náchod 
5 tis. Kč, Český červený kříž - místní skupina NM 10 tis. Kč, Příležitost k podání ruky z.s., NM 5 tis. 
Kč, Český svaz chovatelů ZO NM 5 tis. Kč, Český svaz včelařů ZO NM 5 tis. Kč, Český svaz 
chovatelů ZO Výrov, NM 5 tis. Kč, Nadace Jiráskova gymnázia, Náchod 5 tis. Kč, Spolek Nezávislá 
společnost Luštinec, NM 10 tis. Kč, Myslivecké sdružení NM - Krčín NM 5 tis. Kč, SK Krčínský prak 
z.s., NM 5 tis. Kč, POZNÁVÁNÍ spolek NM 10 tis. Kč, Skupina neprofesionálních výtvarníků NM 10 
tis. Kč, Spolek Krčín NM 7 tis. Kč, Spolek Podskaláků, NM 10 tis. Kč, Polyfonní sdružení NM (nácvik 
programu, doprava) 7 tis. Kč, Česká křesťanská akademie z.s. NM 5 tis. Kč, AKADEMICKÉ TÝDNY, 
o.p.s., NM 15 tis. Kč, Diakonie ČCE, středisko ve Dvoře Králové nad Labem 10 tis. Kč, Péče o 
duševní zdraví, z.s. Pardubice 15 tis. Kč, NONA 92, o.p.s., NM 5 tis. Kč, PFERDA z.ú., Rychnov nad 
Kněžnou 5 tis. Kč, Linka bezpečí, z.s., Praha 8 – Bohnice 5 tis. Kč, Zdravotní klaun, o.p.s., Praha 2 
tis. Kč. V rozpočtu bude proveden přesun z rezervy § 6409 na příslušné paragrafy. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

K čl. 2/5 USNESENÍ č. ZM 24-765/22 

ZM bere na vědomí poskytnutí dotací dle konečné verze přílohy takto: SH ČMS - Sbor 
dobrovolných hasičů NM 25 tis. Kč, SH ČMS - Sbor dobrovolných hasičů Vrchoviny 10 tis. Kč, 
Mateřské centrum Na zámečku NM 10 tis. Kč, Spolek za záchranu kaple Sv. Jana Nepomuckého 15 
tis. Kč, Český kynologický svaz ZKO NM 3 tis. Kč, Joseph Michael Bartoň Dobenín NM, IČO: 
60895896, (interaktivní okruh) 5 tis. Kč, Joseph Michael Bartoň Dobenín NM,  IČO: 60895896, 
(výstava Staré časy kojenců a batolátek) 10 tis. Kč, Polyfonní sdružení NM (hudební doprovod) 10 
tis. Kč, Jiří Tymel, NM 9 tis. Kč, David Novotný Náchod, IČO: 66302129, 10 tis. Kč, Salinger z.s. 
Hradec Králové (program Sanace rodiny) 15 tis. Kč, Salinger z.s. Hradec Králové (navazující 
program SAS) 3 tis. Kč, Společné cesty, z.s., Náchod 10 tis. Kč, Oblastní charita Hradec Králové 
(intervenční centrum) 30 tis. Kč, Oblastní charita Hradec Králové (Dům Matky Terezy) 10 tis. Kč, a 
RM dále pověřila ST podpisem smluv s jednotlivými žadateli zpracovaných dle vzorové smlouvy. 
Ostatním žadatelům, kteří nejsou uvedeni v usnesení RM, nebylo vyhověno z důvodu, že 
požadovaný účel poskytnutí dotace není v souladu se záměry města. V rozpočtu bude proveden 
přesun z rezervy § 6409 na příslušné paragrafy. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

K čl. 2/5 USNESENÍ č. ZM 24-766/22 

ZM schvaluje poskytnutí finančního daru jako ocenění za soustavnou a dlouhodobou činnost 
neziskové organizace v oblasti práce s mládeží, kultury a sociálních služeb ve prospěch občanů 
města Nové Město nad Metují a za činnost organizace v sociální oblasti dle konečné verze přílohy 
takto: Laxus, z.ú., Nymburk 25 tis. Kč, Oblastní charita Červený Kostelec, Domov svatého Josefa 
Dvůr Králové 50 tis. Kč, Oblastní charita Červený Kostelec, Hospic Anežky České Červený Kostelec 
50 tis. Kč, SH ČMS - Sbor dobrovolných hasičů NM 40 tis. Kč, Junák - český skaut, středisko „ÚTA“ 
NM 60 tis. Kč, Mateřské centrum Na zámečku NM 50 tis. Kč. V rozpočtu bude proveden přesun 
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z rezervy § 6409 na příslušné paragrafy. 

 Odpovídá: OF, Provede: OF, Termín: 15.09.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

K čl. 2/5 USNESENÍ č. ZM 24-767/22 

ZM schvaluje dotace dle konečné verze přílohy takto: Život Hradec Králové o. p. s. 70 tis. Kč, 
Centrum Najáda s.r.o. NM 950 tis. Kč (400 tis. Kč již proplaceno), Městský klub NM 1 000 tis. Kč, 
NONA 92, o. p. s. NM 450 tis. Kč a pověřuje ST podpisem smluv s jednotlivými žadateli 
zpracovaných dle vzorové smlouvy. V rozpočtu bude proveden přesun z rezervy § 6409 na příslušné 
paragrafy. 

 Odpovídá: OF, Provede: OF 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

K čl. 2/5 USNESENÍ č. ZM 24-768/22 

ZM bere na vědomí poskytnutí dotace ve výši 50 tis. Kč Československé obci legionářské, z. s., 
Praha na projekt PIAVA 2022, a RM dále pověřila ST podpisem smlouvy s žadatelem zpracované 
dle vzorové smlouvy. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

  
2/6 Návrh na rozdělení dotací sportovním klubům 

Identifikace: 

V souladu s Pravidly pro výpočet výše dotace sportovním klubům působícím ve městě Nové 
Město nad Metují provedl UKIA ve spolupráci s OŠKS výpočet dotace pro jednotlivé sportovní 
kluby. Komise projednávala rozdělení dotací sportovním klubům na rok 2022 a doporučila RM 
rozdělit 80% částky určené na sport dle výpočtu a 10 % dle návrhu KSPORT viz příloha k 
tomuto bodu. RM rozdělila zbývajících 10% částky určené na sport. 

Odůvodnění: 

OŠKS doporučilo navýšení dotace spolku TTC Nové Město nad Metují, z. s., z 10 %, které 
rozděluje RM, o 85 tis. Kč z důvodu prodeje sportoviště, a tím vzniklých nových nákladů, což 
RM odsouhlasila. Zbytek financí RM přidělila TJ Spartak z důvodu velkého navýšení cen 
energií. RM schvaluje dotace do 50 tis. Kč, dotace nad 50 tis. Kč schvaluje ZM. 

Vysvětlení: Habrová Iveta - vedoucí OŠKS 

Z podrobnějšího projednání: 

V 17:32 hodin - vedoucí OF přečetl textaci projednávaného bodu. Dotaz Ing. Čopík - jak jsou 
na tom ostatní, co se týká energií - budou mít nějaké požadavky? ST o odpověď požádal 
vedoucí OŠKS. OŠKS - všichni byli spokojení, pouze TJ Spartak se ozval, že mu dotace 
nebude stačit. Další dotazy k tomuto bodu již nebyly. Vedoucí OF přečetl 1. navržené znění 
usnesení - hlasováno - 18 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Jeden ze zastupitelů nebyl přítomen při 
hlasování v jednacím sále. Vedoucí OF přečetl 2. návrh znění usnesení - hlasováno 19 pro, 0 
proti, 0 zdržel se. Podrobnosti viz zvukový záznam z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM 
je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 
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K čl. 2/6 USNESENÍ č. ZM 24-769/22 

ZM bere na vědomí poskytnutí dotací sportovním klubům na sportovní činnost a provoz sportovišť 
takto: YOSHINKAN Nové Město nad Metují, z. s., 41 tis. Kč, Klub českých turistů Nové Město nad 
Metují z. s. 43 tis. Kč a Šachový klub Nové Město nad Metují z. s. 15 tis. Kč. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 18, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 3 - bylo přijato 

K čl. 2/6 USNESENÍ č. ZM 24-770/22 

ZM schvaluje poskytnutí dotací sportovním klubům na sportovní činnost a provoz sportovišť, dle 
upravené přílohy k tomuto bodu, takto: Sportovní klub Nové Město nad Metují z. s. 1 196 tis. Kč 
(poskytnuta záloha 700 tis. Kč - schváleno usnesením č. ZM 22-718/21), TJ Spartak Nové Město 
nad Metují, z. s. 1 702 tis. Kč (poskytnuta záloha 700 tis. Kč - schváleno usnesením č. ZM 22-
719/21), Stepík Nové Město nad Metují, z. s. 300 tis. Kč (poskytnuta záloha 50 tis. Kč - schváleno 
usnesením č. RM 82-4513/22), Městský fotbalový klub Nové Město nad Metují, z. s. 379 tis. Kč, 
Aeroklub Nové Město nad Metují z. s. 250 tis. Kč, Tělocvičná jednota Sokol Nové Město nad Metují 
204 tis. Kč, Tělocvičná jednota Sokol Krčín 400 tis. Kč, TENNIS CLUB Nové Město nad Metují, z. s. 
218 tis. Kč, HOVRCH, z. s. 160 tis. Kč, TJ Sport pro všechny Nové Město nad Metují, z. s. 131 tis. 
Kč, Volejbalové centrum nad Metují, z. s. 270 tis. Kč, Sportovní centrum Nové Město nad Metují, z. 
s. 281 tis. Kč, PONMM, z. s. (plavecký oddíl) 116 tis. Kč, Florbalová škola Nové Město nad Metují, z. 
s. 74 tis. Kč, TTC Nové Město nad Metují z. s. 127 tis. Kč, Lyžařský klub Nové Město nad Metují z. 
s. 93 tis. Kč a pověřuje ST podpisem smluv s jednotlivými žadateli zpracovaných dle platné vzorové 
smlouvy. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

  
3 Majetkoprávní úkony 

Vysvětlení: Hofmanová Andrea, Mgr. - vedoucí OMP 

  
3/1 Vypořádání podílového spoluvlastnictví k p. p. č. 2127, jehož součástí je budova č. 
p. 926, k. ú. Nové Město nad Metují 

Identifikace: 

ZM uložilo usnesením č. ZM 23-737/22 ze dne 24.02.2022 zveřejnit minimálně na 20 dní 
záměr města prodat spoluvlastnický podíl ve výši id. 1/3 na pozemku st. p. č. 2127, jehož 
součástí je stavba - budova č. p. 926, ul. U Lípy, v k. ú. Nové Město nad Metují. Záměr města 
byl zveřejněn dne 08.03.2022 do dne 29.03.2022. Nemovité věci jsou v podílovém 
spoluvlastnictví, když podíl ve výši id. 1/3 je ve vlastnictví města Nové Město nad Metují a 
podíl ve výši id. 2/3 ve společném jmění manželů [osobní údaj odstraněn]. Ke zveřejněnému 
záměru města byla podána 1 nabídka/vyjádření v uzavřené obálce, která byla otevřena na 
zasedání RM 90 dne 19.04.2022. 

Odůvodnění: 

Obálka byla otevřena dle Pravidel pro nakládání s nemovitostmi ve vlastnictví města Nové 
Město nad Metují č. 2/2022/PR. Nabídnutá cena ve výši 2.000.000 Kč odpovídá znaleckému 
posudku (odhadu) č. 200/21/26 ze dne 10.05.2021 zpracovaného Ing. Jaroslavem Dopitou. 
Jednotlivé procesní kroky k prodeji spoluvlastnického podílu města byly započaty v lednu 
2021 a jsou podrobně popsány v příloze tohoto bodu. Vyjádření odborných útvarů je rovněž v 
příloze tohoto bodu. Právní zárukou pro spolek TTC Nové Město nad Metují z.s., že bude 
moci prostory dále užívat, bude uzavření nájemní smlouvy mezi manželi [osobní údaj 
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odstraněn] jako pronajímateli a městem jako nájemcem na dobu určitou 20 let. Nájemní 
smlouva je připravena a byla předložena manželům [osobní údaj odstraněn] k vyjádření. 
Manželé [osobní údaj odstraněn] s textem nájemní smlouvy souhlasí. Město následně 
prostory poskytne TTC do podnájmu. Podnájemní smlouva je rovněž připravena a byla 
předložena TTC k vyjádření. Předseda TTC dne 04.04.2022 sdělil, že k podnájemní smlouvě 
nemají žádné připomínky a souhlasí s ní. Nájemní smlouva a podnájemní smlouva budou 
předloženy ke schválení do RM poté, co ZM rozhodne o prodeji spoluvlastnického podílu 
města ve výši id. 1/3 na předmětné nemovitosti. RM doporučila ZM schválit uzavření dohody o 
zrušení a vypořádání podílového spoluvlastnictví se smlouvou o zřízení zástavního práva. 

Vysvětlení: Hofmanová Andrea, Mgr. - vedoucí OMP 

Z podrobnějšího projednání: 

V 17:37 hodin - vedoucí Odboru majetku města (dále jen "OMM"), pan Ing. Libor Pozděna, 
popřál všem dobré odpoledne a přednesl článek Majetkoprávní úkony, bod 3/1. ST - touto 
záležitostí se zabýváme již několik let a je rád, že můžeme konečně rozhodnout. Vedoucí 
OMM - přečetl navržené znění usnesení. Bez připomínek a dotazů k usnesení. Hlasováno - 18 
pro, 0 proti, 1 zdržel se. Podrobnosti viz zvukový záznam z jednání ZM, který dle Jednacího 
řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu 
města. 

K čl. 3/1 USNESENÍ č. ZM 24-771/22 

ZM schvaluje dohodu o zrušení a vypořádání podílového spoluvlastnictví se smlouvou o zřízení 
zástavního práva, ve znění přílohy k tomuto bodu, mezi městem Nové Město nad Metují a manželi 
[osobní údaj odstraněn], týkající se vypořádání pozemku st. p. č. 2127, jehož součástí je stavba - 
budova č. p. 926, ul. U Lípy, v k. ú. Nové Město nad Metují, na základě které dojde ke zrušení 
podílového spoluvlastnictví a jeho vypořádání tak, že pozemek st. p. č. 2127, jehož součástí je 
stavba - budova č. p. 926, ul. U Lípy, v k. ú. Nové Město nad Metují, bude nadále výlučně náležet do 
společného jmění manželů [osobní údaj odstraněn], kteří jsou městu Nové Město nad Metují jako 
náhradu za spoluvlastnický podíl ve výši id. 1/3 povinni uhradit nabídnutou, a tedy sjednanou, částku 
v celkové výši 2.000.000 Kč za podmínek uvedených ve zveřejněném záměru, a pověřuje ST jejím 
podpisem. 

 Odpovídá: OMM, Provede: OMM, Termín: 23.06.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 18, Proti: 0, Zdržel se: 1, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

  
3/2 Dlouhodobě nevyužité zastavitelné pozemky 

Identifikace: 

Usnesením č. ZM 20–667/21 ze dne 16.09.2021 byl ST uložen následující úkol: „ZM ukládá 
ST zjistit vhodným způsobem záměry majitelů pozemků ležících na území města - časový 
horizont jejich zastavění či případný zájem prodeje. Jedná se o pozemky zařazené územním 
plánem do kategorie Bydlení - v bytových domech, Bydlení - v rodinných domech - městské a 
Bydlení - v rodinných domech - venkovské.“ 

Odůvodnění: 

Z ÚP NMnM byly vybrány pozemky, u kterých nemáme informace, že by se na nich něco dělo, 
a jejich vlastníků jsme se proto dotazovali, zda mají nějaký konkrétní záměr k zastavění těchto 
pozemků a příp. v jakém časovém horizontu. Více informací je ve zprávě, která je přílohou 
tohoto bodu. 

Vysvětlení: Hofmanová Andrea, Mgr. - vedoucí OMP 
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Z podrobnějšího projednání: 

V 17:44 hodin - vedoucí OMM - přečetl textaci projednávaného bodu. Ing. Čopík - poděkoval 
za zpracování, postoje vlastníků jsou tam vysvětlené. Toto ZM nebude již schvalovat rozpočet, 
ale v budoucnu by mělo být město aktivnější, tj. vč. možného výkupu nevyužitých stavebních 
pozemků. Pokud tu nebudou stavební pozemky (jako že tu nejsou), nikdy nezměníme počet 
obyvatel - ví, že v této chvíli jde spíše o deklarativní záležitost, ale přesto to připomíná. Ing. 
Vrátný - chtěl by podpořit příspěvek Ing. Čopíka, a to především podpořit aktivnější přístup 
města. V přílohách k tomuto bodu mu chybí dopis, který doprovázel dotazník. Cituje pasáž z 
dopisu vlastníkům: "Stavební zákon umožňuje dlouhodobě nevyužité zastavitelné plochy 
přehodnotit a případně je z územního plánu vypustit a nahradit plochami jinými." To se mu zdá 
fakticky jako výhrůžka osloveným vlastníkům, nepovažuje to za vhodné, mělo to být dle 
usnesení zjištěno "vhodným způsobem" a toto se mu jako vhodný způsob nezdá. Proto 
navrhuje doplňující usnesení: "ZM ukládá uvolněným zastupitelům a tajemníkovi, aby jménem 
města Nové Město nad Metují vhodněji komunikovali s občany a organizacemi města, a to 
především v oblasti rozvoje města a bydlení."  
ST - informoval o tom, proč daná věta byla v dopise uvedena, v žádném případě neznamenala 
výhrůžku, ale bylo správné uvést veškeré informace, které se stavebních pozemků z pohledu 
územního plánování týkají. Navíc, kdyby tam ta věta nebyla, velká část vlastníků by zřejmě 
vůbec nereagovala. Vlastníci si musí být vědomi, že jim město změnilo pozemky na 
zastavitelné a měli by v brzké době začít stavět. Poděkoval OMP, s majiteli bylo 
komunikováno telefonicky, to jen k dovysvětlení. Dle jeho názoru bylo oslovení vhodné, i ta 
věta byla vhodná. Ing. Vrátný - nerozporoval to, že bylo či nebylo třeba vlastníky oslovit, ale 
rozporuje formu. Je to sice subjektivní názor 3 zastupitelů za ODS, ale dovolává se p. Vozába, 
který ve Strategickém plánu několikrát upozornil na nedostatečnou komunikativnost "občan 
vs. úřad". ST - samozřejmě, je to věc názoru. Pan Jarolímek - my, jako ZM, bychom asi neměli 
úkolovat pana TAJ? TAJ - obvyklé je, že se úkoluje ST nebo RM jako kolektivní orgán, ale 
usnesení je předložené v obecné rovině, tak v tom nevidí problém. Nejdříve doporučuje 
hlasovat o 1. navrženém usnesení, které doporučila RM a následně o 2. návrhu usnesení, tj. 
doplněném usnesení, které přednesl Ing. Vrátný. Vedoucí OMM přečetl 1. navržené znění 
usnesení. Bez dotazů a připomínek k usnesení. Hlasováno - 19 pro, 0 proti, 0 zdržel se - bylo 
přijato. ST - požádal Ing. Vrátného o znovu přečtení navrhovaného doplňujícího usnesení - 
bez dotazů - hlasováno - 3 pro, 5 proti, 11 zdržel se - návrh Ing. Vrátného nebyl schválen. 
Podrobnosti viz zvukový záznam z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou 
součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K čl. 3/2 USNESENÍ č. ZM 24-772/22 

ZM bere na vědomí zprávu ze dne 13.04.2022 pro Zastupitelstvo města Nové Město nad Metují o 
záměrech vlastníků dlouhodobě nevyužitých zastavitelných pozemků, ve znění přílohy tohoto bodu. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 19, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

  
4 Rozvoj 

Vysvětlení: Pozděna Libor, Ing. - vedoucí OMM 

  
4/1 Aktuální stav projektů ke dni 28.03.2022 

Identifikace: 

OMM předkládá aktuální stav dotovaných projektů ke dni 28.03.2022 - viz příloha tohoto bodu. 
RM 89 doporučila vzít na vědomí. 
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Odůvodnění: 

Pravidelná informace. 

Vysvětlení: Vojnarová Simona, Ing. - vedoucí ORM 

Z podrobnějšího projednání: 

V 17:56 hodin - vedoucí OMM přečetl jednotlivé projekty. Bez připomínek a dotazů. Hlasováno 
- 16 pro, 0 proti, 0 zdržel se. Tři zastupitelé nebyli přítomni při hlasování v jednacím sále. 
Podrobnosti viz zvukový záznam z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou 
součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K čl. 4/1 USNESENÍ č. ZM 24-773/22 

ZM bere na vědomí aktuální stav dotovaných projektů ke dni 28.03.2022, ve znění přílohy tohoto 
bodu. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 16, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 5 - bylo přijato 

  
4/2 Dotační možnosti pro dlouhodobé investiční záměry města 

Identifikace: 

OMM předkládá informace o aktuálních dotačních možnostech pro dlouhodobé investiční 
záměry města. Informace v dokumentu jsou předběžné, po vyhlášení konkrétní výzvy bude 
nutné ověřit podrobné podmínky pro získání dotace. RM 89 doporučila vzít na vědomí. 

Odůvodnění: 

Pravidelná informace pro ZM. 

Vysvětlení: Vojnarová Simona, Ing. - vedoucí ORM 

Z podrobnějšího projednání: 

V 18:04 hodin - vedoucí OMM přečetl textaci bodu. Bez rozpravy. OMM - přečetl navržené 
znění usnesení. Bez připomínek a dotazů k usnesení. Hlasováno - 18 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Jeden zastupitel nebyl přítomen při hlasováním v jednacím sále. Podrobnosti viz zvukový 
záznam z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je 
společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K čl. 4/2 USNESENÍ č. ZM 24-774/22 

ZM bere na vědomí dotační možnosti pro dlouhodobé investiční záměry města ve znění přílohy 
tohoto bodu. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 18, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 3 - bylo přijato 

  
4/3 Pojmenování parku u MSSS OÁZA po novoměstském rodáku a čestném občanu 
prof. Janu Miliči Lochmanovi  

Identifikace: 

RM 88 dne 21.03.2022 projednala Zápis z 8. zasedání Komise názvoslovné ze dne 
08.03.2022. Předložený návrh souvisí s pojmenováním parku u MSSS OÁZA po významném 
novoměstském rodákovi prof. Janu Milíči Lochmanovi při příležitosti jeho nedožitých stých 
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narozenin. RM svým usnesením č. RM 88 - 4799/22 doporučila ZM návrh schválit. 

Odůvodnění: 

Členové Komise názvoslovné se sešli u příležitosti nadcházejících nedožitých stých narozenin 
(dne 03.04.2022) významného novoměstského rodáka, čestného občana města, rektora 
basilejské univerzity, spisovatele, filozofa a univerzitního profesora Jana Milíče Lochmana 
(1922-2004). Město doposud nemá po tomto významném teologovi pojmenovánu žádnou ulici 
nebo lokalitu. Komise v současné době pracuje na dlouhodobém úkolu pojmenování mostů, 
parků a dalších lokalit, které nejsou nyní oficiálně pojmenovány, a doporučila RM pojmenovat 
bezejmenný park právě po prof. Lochmanovi. Jedná se o prostor pozemků, či jejich částí 
(včetně komunikací), u MSSS OÁZA v ul. TGM. RM se ztotožnila s návrhem komise a 
doporučila ZM pojmenovat u příležitosti 100. výročí narození prof. Jana Miliče Lochmana, 
novoměstského rodáka a čestného občana města, park u MSSS OÁZA jeho jménem, tj. „Park 
prof. J. M. Lochmana“. 

Vysvětlení: Pozděna Libor, Ing. - vedoucí OMM 

Z podrobnějšího projednání: 

V 18:05 hodin - vedoucí OMM přečetl textaci bodu. ST - doplnil - proběhlo slavnostní 
odpoledne k tomuto výročí, kde byli mj. i rodinní příslušníci p. prof. Lochmana. Byli tímto 
návrhem velice potěšeni - vše probíhalo velice důstojně. Byli informováni, že se jedná o návrh, 
který RM doporučila ZM ke schválení. Rodina chystá s přispěním města pamětní desku, která 
bude umístěna na zrekonstruovaném domě na ulici T. G. Masaryka a bude jistě důstojnou 
dominantou dané lokality. Vedoucí OMM - přečetl navržené znění usnesení. Bez připomínek a 
dotazů k usnesení. Hlasováno - 18 pro, 0 proti, 1 zdržel se. Podrobnosti viz zvukový záznam z 
jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se 
zápisem dostupný i na webu města. 

K čl. 4/3 USNESENÍ č. ZM 24-775/22 

ZM schvaluje pojmenování parku u MSSS OÁZA po novoměstském rodáku a čestném občanu prof. 
Janu Miliči Lochmanovi u příležitosti 100. výročí jeho narození, tj. názvem „Park prof. J. M. 
Lochmana“. 

 Odpovídá: OMM, Provede: OMM, Termín: 23.06.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 18, Proti: 0, Zdržel se: 1, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

  
4/4 Rekonstrukce přístavby "ZŠ Krčín" č. p. 152 

Identifikace: 

Na RM 85 dne 21.02.2022 a následně na ZM 23 dne 24.02.2022 byl projednáván rozsah 
rekonstrukce přístavby "ZŠ Krčín" v Novém Městě nad Metují. RM svým usnesením č. 85-
4660/22 uložila OMM úkol předložit do RM 88 a následně do ZM 24 rozpracování potřebných 
investičních prostředků pro rekonstrukci objektu č.p. 152 v ul. 1. máje ve variantách: 
a) nutné opravy objektu „ZŠ Krčín“ č. p. 152 v ul. 1. máje v režii OSN 
b) nejnutnější dílčí rekonstrukce týkající se části jídelny a kuchyně objektu „ZŠ Krčín“ č. p.152 
v ul. 1. máje 
c) návrh financování rekonstrukce celého objektu „ZŠ Krčín“ č.p. 152 v ul. 1. máje vč. 
harmonogramu realizace (ve variantách s přístavbou tělocvičny nebo bez přístavby tělocvičny) 
Na ZM 23 bylo odloženo projednávání tohoto bodu na jednání ZM 24 (tj. dne 28.04.2022). 
 
OMM předložil požadované informace do RM 90. 



Město Nové Město nad Metují 
náměstí Republiky 6 

Stránka 24 
 

ZÁPIS Z PORADY 
ZM 24 ze dne 28.04.2022 

V    

 

RM 90 doporučila ZM uložit MST ve spolupráci s OMM zadat zpracování projektové 
dokumentace na kompletní rekonstrukci celého objektu přístavby ZŠ Krčín čp. 152 v ul. 1. 
máje tak, že rekonstrukce objektu bude rozdělena do dílčích etap, které mohou být zadávány 
postupně dle finančních možností města, a to na kompletní rekonstrukci objektu ve stávajícím 
rozsahu. 

Odůvodnění: 

Informace k návrhu na postup rekonstrukce objektu viz příloha tohoto bodu. V současné době 
se ještě zpracovává posudek stávajícího stavu objektu firmou STATING s.r.o.  
Záležitost rekonstrukce objektu ZŠ Krčín čp. 152 byla projednána na RM 90 dne 19.04.2022. 

Vysvětlení: Vojnarová Simona, Ing. - vedoucí ORM 

Z podrobnějšího projednání: 

V 18:09 hodin - vedoucí OMM přečetl textaci bodu. MST - poděkoval za přečtení bodu a 
přivítal přítomné vedení "ZŠ Krčín", kteří jsou na zasedání ZM přítomni z důvodu zodpovězení 
případných dotazů. Dotaz p. Jarolímek, zda se nyní schvaluje projektování s tělocvičnou nebo 
bez tělocvičny? MST - s tělocvičnou, ale bez zvětšení jejího rozsahu. Rozsah by byl stávající, 
pouze by byla opravena. Další dotazy již k tomuto bodu nebyly. Vedoucí OMM - přečetl 
navržené znění usnesení. Bez připomínek a dotazů k usnesení. Hlasováno - 18 pro, 0 proti, 1 
zdržel se. Podrobnosti viz zvukový záznam z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je 
nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K čl. 4/4 USNESENÍ č. ZM 24-776/22 

ZM ukládá MST ve spolupráci s OMM zadat zpracování projektové dokumentace na kompletní 
rekonstrukci celého objektu přístavby ZŠ Krčín čp. 152 v ul. 1. máje tak, že rekonstrukce objektu 
bude rozdělena do dílčích etap, které mohou být zadávány postupně dle finančních možností města, 
a to na kompletní rekonstrukci objektu ve stávajícím rozsahu. 

 Odpovídá: OMM, Provede: OMM, Termín: 23.06.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 18, Proti: 0, Zdržel se: 1, Nehlasoval: 2 - bylo přijato 

  
4/5 Varianty řešení Kina 70 z hlediska ekonomického a prostorového 

Identifikace: 

ZM 23 projednávalo návrh na zvýšení limitu na rekonstrukci budovy Kina 70, který byl 
původně schválen ZM 14 dne 17.09.2020 ve výši 62 mil. Kč vč. DPH v cenách roku 2020. 
Předložená varianta řešení rekonstrukce Kina 70 a finanční navýšení nebylo na ZM 23 
odsouhlaseno. ZM 23 uložilo MST ve spolupráci s OMM předložit do dubnového ZM prověření 
dalších variant řešení Kina 70 z hlediska ekonomického a prostorového a předložit 
jednoduchou SWOT analýzu ke každé variantě řešení Kina 70. Ing. arch. MgA. David 
Mateásko předložil městu 3 varianty řešení Kina 70. Nad těmito variantami řešení se dne 
06.04.2022 sešla pracovní skupina, která vytvořila SWOT analýzy jednotlivých variant, které 
byly předloženy do RM 90 a nyní jsou předloženy do ZM 24. 
RM 90 doporučila ZM vzít na vědomí předložené varianty řešení rekonstrukce Kina 70 z 
hlediska ekonomického a prostorového vč. zpracovaných SWOT analýz na jednotlivé varianty 
ve znění přílohy tohoto bodu a schválit pokračování přípravných prací na zadání 
architektonické soutěže "Kulturní centrum Kino 70" dle varianty B2 s odhadovanými náklady 
ve výši 110 mil. Kč vč. DPH (bez PD). 
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Odůvodnění: 

Popis variant řešení vč. kalkulací a vytvořených SWOT analýz - viz příloha tohoto bodu. 

Vysvětlení: Vojnarová Simona, Ing. - vedoucí ORM 

Z podrobnějšího projednání: 

V 18:14 hodin - vedoucí OMM přečetl "Identifikaci" projednávaného bodu. MST dále přivítal 
on-line přítomného Ing. arch. MgA. Davida Mateáska, který přednesl stručný úvodní komentář 
k variantám řešení a souvisejícím odhadům cen. Následně reagoval na dotazy zastupitelů 
vznesené v podrobné diskusi k tomuto bodu: 
Ing. Maur - se zeptal, zda odhad nákladů je v cenách, které mohou být za další roky jiné. 
Rozdíl mezi variantou C a B2 je přibližně 11 mil. Kč - vidíte nějaké příležitosti, kdy by mohla 
být varianta C levnější a naopak varianta B 2 výrazně dražší?   
Ing. arch. MgA. Davida Mateásko - v odpovědi podrobněji komentoval předloženou tabulku 
obsahující tři varianty řešení rekonstrukce budovy Kina 70. Upozornil na to, že řádky 3a a 3bv 
tabulce jsou pro všechny varianty identické, další řádky se liší v závislosti na plošné výměře 
konkrétní varianty. Varianta C představuje řešení při zachování současné výměry budovy kina 
bez přístavby. Var. A obsahuje nový sál a přístavbu provaziště. Var. B obsahuje dostavbu 
menšího sálu bez budování nového provaziště. Dle jeho vyjádření jde o odhadované ceny do 
připravované architektonické soutěže. Od těchto cen se odvíjí výše cen a odměn pro 
soutěžící. Nejsou to ceny, které by vycházely z nějaké položkového rozpočtu. Jedná se o 
hrubé propočty.  MST - měl 2 dotazy - když se rozhodneme pro var. B2, jak se změní ceny a 
odměny pro soutěžící? Druhý dotaz MST - pokud se dnes na ZM schválí jakákoliv varianta - 
jaký je časový harmonogram následných kroků, které by měly vést k vypsání soutěže a jejímu 
vyhodnocení? 
Ing. arch. MgA. David Mateásko - k 1. dotazu - původní částka byla ve výši 480 tis. Kč (dole 
tabulka cen a odměn) ......nyní jsme na částce 590 tis. Kč na ceny a odměny. Vysvětlil, co 
rozdělil na jednotlivé ceny + shrnul. Ke 2. dotazu odpověděl, že se změnami musí seznámit 
porotu. Pak bude následovat dokončení ustavující schůze a úprava zadání soutěže, které 
bude odpovídat variantě B2. Na konci května 2022 by mohlo proběhnout vyhlášení 
architektonické soutěže, pokud vše poběží správně. Určitě to nebude za 14 dní.  
MST - jak dlouhé bude období pro přijímání návrhů studií - abychom si udělali obrázek, jestli je 
to možné zvládnout v tomto volebním období? 
Ing. arch. MgA. David Mateásko - je to zadání, které vyžaduje vysoce odborný zpracovatelský 
tým, není to pro začínající architekty. Nejdříve by termín odevzdání soutěžních návrhů viděl na 
konec září 2022. 
Ing. Vrátný - nemá dotaz, jen chce zastupitelům říci, že zpracování SWOT analýz proběhlo 
výborně ..., možná bychom mohli zde ukázat jednotlivé varianty - chtěl říci, že to byla dobrá 
schůzka, různorodí účastníci a každému z nás to pomohlo v orientaci a rozhodování.  
Ing. Roštlapil - přestože jsou možnosti rozpočtu města omezující - rozdíl 42 mil. Kč mezi 
variantami C a A je ke zvážení - jaký rozdíl by to byl v nároku na parkování - podle toho, co 
četl z analýzy, nevidí velké riziko nárůstu parkování.  
Ing. arch. MgA. David Mateásko - zásadní rozdíl je v tom, že máte zpracovaný původní projekt 
zpracovaný městským ARCH (obdoba variantě C), který nezvyšoval kapacitu kina a stavební 
úřad také nepožadoval navyšovat počet parkovacích stání. Varianta B2 - sice přibude nový 
sál, ale neměla by se navyšovat kapacita kina - neví, jak to bude stavební úřad posuzovat. 
V případě var. A se zvýší kapacita kina a musí se najít dalších 50 parkovacích míst v okolí 
kina. Neví, jak to bude stavební úřad posuzovat.  
Další dotaz od Ing. Roštlapila - Var. B2 - přístavba? nejsou to m3 navíc a potřeba navýšení 
ploch pro parkování?  
Ing. arch. MgA. D. Mateásko - ano, navýšení stavby o m3 to je, ale k navýšení počtu 
návštěvníků by dojít nemělo. 
Ing. Vrátný - plnohodnotné jeviště pro vystupující a provaziště - v této variantě B2 to není 
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možné, ale možná by to nějakým způsobem vyřešit šlo - jaký bude mít vliv omezení u varianty 
B2 pro divadelní představení, vidíte prostor, jak to profesionálně vyřešit?  
Ing. arch. MgA. David Mateásko - určitě se dá realizovat divadlo, ale ta výška nepočítá s 
bouráním stropu. Počítá s tím, že se filmové plátno posune o cca 2 m na zadní stěnu jeviště. 
U var. B2 se nebourá strop. Nebude možné kulisy a dekorace vytahovat nahoru. Takových 
divadel je řada a scénograf to předem ví a musí se s tím vypořádat. Při zachování stropu 
kinosálu lze divadlo provozovat ale jen omezeným způsobem. 
Bc. Krákora - apeloval na tuto variantu, alespoň v omezené míře - aby to nebylo jen rozšířené 
pódium - technicky je určitě spoustu věcí řešitelných. Var. B2 je taková, že zdi velkého 
kinosálu zůstanou ve stávající poloze. Dále informoval o dotačních titulech vypsaných KHK, o 
našem záměru by měl být KHK určitě informován. Je to čerstvá informace.  
Ing. Tymel - také se zúčastnil zasedání, kde se tvořila SWOT analýza, odnesl si z toho sám 
pro sebe, že var. C a B2 má z hlediska nákladů určitou nevýhodu + konkretizoval. Není ale 
kompromis za 110 mil. Kč příliš drahý? Kompromis, který nevyřeší vznik stoprocentního 
divadla. V sokolovně prostory provaziště existují - kdybychom divadlo přesunuli do sokolovny, 
mělo by to určitou výhodu, budova je pro to připravena. Ví, že je na to nyní pozdě, ale jako 
vize se to nabízí.  
V 18:48 hodin se na zasedání ZM připojil on-line Ing. Dostál. Ing. arch. MgA. David Mateásko 
- budova kina je objekt města a rekonstrukci nezbytně potřebuje. Varianta B2 sice neřeší 
objekt, který by sloužil primárně jako divadlo, je to kino a prostor pro společenské akce atd. K 
tomu bude sloužit vylepšené zázemí - půjde o rekonstrukci kina, a ne výstavbu divadla. Ing. 
Tymel - souhlasí - zvažuje nad variantou B2. Ing. Maur - rozumí myšlence Ing. Tymela, ale 
přichází s ní opravdu pozdě. Objekt sokolovny nevlastníme, zpracováno k němu nemáme nic, 
a proto on podpoří variantu B2. Vedoucí OMM - přečetl navržená znění usnesení. Bez 
připomínek a dotazů k usnesení. Hlasováno o 1. usnesení - 20 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Hlasováno o 2. usnesení - 16 pro, 0 proti, 4 zdržel se. Podrobnosti viz zvukový záznam z 
jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se 
zápisem dostupný i na webu města. 

K čl. 4/5 USNESENÍ č. ZM 24-777/22 

ZM bere na vědomí předložené varianty řešení rekonstrukce Kina 70 z hlediska ekonomického a 
prostorového vč. zpracovaných SWOT analýz na jednotlivé varianty ve znění přílohy tohoto bodu. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 20, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 1 - bylo přijato 

K čl. 4/5 USNESENÍ č. ZM 24-778/22 

ZM schvaluje pokračování přípravných prací na zadání architektonické soutěže "Kulturní centrum 
Kino 70" dle varianty B2 s odhadovanými náklady ve výši 110 mil. Kč vč. DPH (bez PD). 

 Odpovídá: OMM, Provede: OMM, Termín: 23.06.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 16, Proti: 0, Zdržel se: 4, Nehlasoval: 1 - bylo přijato 

  
4/6 Vydání Změny č. 3 Územního plánu Nové Město nad Metují 

Identifikace: 

Změna č. 3 Územního plánu Nové Město nad Metují se týká pozemků p. p. č. 2378 a 1/2 v k. 
ú. Nové Město nad Metují - místa zaniklého domu zahradníka č.p. 101 v ul. U Špýcharu. 
Předmětem změny územního plánu je změna funkčního využití předmětných pozemků ze 
stávající plochy bydlení v rodinných domech - venkovské (BV) na plochu zeleně soukromé a 
vyhrazené (ZS). 
Na základě podaného podnětu OVRR, jako orgánu územního plánování, ZM odsouhlasilo 
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svým usnesením č. ZM 12-396/20 ze dne 14. 5. 2020 pořízení změny č. 3 Územního plánu 
Nové Město nad Metují zkráceným postupem dle stavebního zákona. 

Odůvodnění: 

Na základě usnesení ZM o pořízení Změny č. 3 Územního plánu Nové Město nad Metují byl 
zpracován návrh této změny Ing. arch. Ivanem Kaplanem - Agora studio, který byl následně v 
souladu s příslušnými ustanoveními stavebního zákona projednán v rámci veřejného 
projednání. Na základě tohoto projednání byl návrh Změny č. 3 upraven a nyní je spolu s 
návrhem rozhodnutí o námitce (viz kapitola 15. ROZHODNUTÍ O NÁMITKÁCH VČETNĚ 
JEHO ODŮVODNĚNÍ) předkládán ZM k rozhodnutí. RM 90 doporučila všechna tři navržená 
usnesení ZM odsouhlasit. 

Vysvětlení: Skalský Miloš, Ing. - vedoucí OVRR 

Z podrobnějšího projednání: 

Vedoucí OMM přednesl znění bodu a návrh všech usnesení. Bez rozpravy, dotazů a 
připomínek. Hlasováno - u všech usnesení - 16 pro, 0 proti, 4 zdržel se. Podrobnosti viz 
zvukový záznam z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze 
ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K čl. 4/6 USNESENÍ č. ZM 24-779/22 

ZM potvrzuje, že Změna č. 3 Územního plánu Nové Město nad Metují ve znění přílohy tohoto bodu 
není v rozporu s Politikou územního rozvoje ČR, s územně plánovací dokumentací vydanou 
Královéhradeckým krajem, se stanovisky dotčených orgánů nebo stanoviskem KÚ KHK. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 16, Proti: 0, Zdržel se: 4, Nehlasoval: 1 - bylo přijato 

K čl. 4/6 USNESENÍ č. ZM 24-780/22 

ZM rozhodlo v souladu s ustanovením § 172 odst. 5 zákona č. 500/2004 Sb., správní řád, ve znění 
pozdějších přepisů (dále jen „správní řád“), o námitce tak, jak je uvedeno v kapitole 15. odůvodnění 
Změny č. 3 Územního plánu Nové Město nad Metují. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 16, Proti: 0, Zdržel se: 4, Nehlasoval: 1 - bylo přijato 

K čl. 4/6 USNESENÍ č. ZM 24-781/22 

ZM vydává formou opatření obecné povahy Změnu č. 3 Územního plánu Nové Město nad Metují ve 
znění příloh tohoto bodu, jako příslušný orgán podle ustanovení § 6 odst. 5 písm. c) zákona č. 
183/2006 Sb., o územním plánování a stavebním řádu (stavební zákon), ve znění pozdějších 
předpisů (dále jen „stavební zákon“), za použití ustanovení § 43 odst. 4 a § 54 odst. 2 stavebního 
zákona a §§ 171 až 174 správního řádu. 

 Odpovídá: OVRR, Provede: OVRR, Termín: 23.06.2022 

HLASOVÁNÍ - Pro: 16, Proti: 0, Zdržel se: 4, Nehlasoval: 1 - bylo přijato 

  
5 Různé 

Vysvětlení: Tyč Petr, Bc. - tajemník MěÚ 
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5/1 Strategie prevence kriminality Nového Města nad Metují na roky 2022 - 2027 

Identifikace: 

Manažerka prevence kriminality (paní Dagmar Dvořáčková - vedoucí Oddělení sociální 
prevence Odboru sociálních věcí) předkládá novou Strategii prevence kriminality na roky 2022 
- 2027 ve znění přílohy k tomuto bodu. Strategie byla projednána v RM 88 (21.03.2022) a 
doporučena ke schválení v ZM. 

Odůvodnění: 

Platnost předcházející Strategie prevence kriminality Nového Města nad Metují byla ukončena 
ke dni 31.12.2021. Nová strategie navazuje na tento koncepční materiál. 

Vysvětlení: Dvořáčková Dagmar - vedoucí OSP 

Z podrobnějšího projednání: 

V 18:59 hodin - ST přečetl text bodu a návrh usnesení. Bez rozpravy, dotazů a připomínek. 
Hlasováno - 18 pro, 0 proti, 0 zdržel se - bylo přijato. Dva zastupitelé nebyli při hlasování 
přítomni v jednacím sále. Podrobnosti viz zvukový záznam z jednání ZM, který dle Jednacího 
řádu ZM je nedílnou součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu 
města. 

K čl. 5/1 USNESENÍ č. ZM 24-782/22 

ZM schvaluje Strategii prevence kriminality Nového Města nad Metují na roky 2022 - 2027 ve znění 
přílohy tohoto bodu. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 18, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 3 - bylo přijato 

  
5/2 Aktuální informace ST k pomoci uprchlíkům z Ukrajiny v Novém Městě nad Metují 

Identifikace: 

Na základě diskuse RM 89 byl připraven souhrnný materiál, který rekapituluje činnost města, 
aktuální počty a kapacity v souvislosti s konfliktem na Ukrajině a příchozími občany Ukrajiny 
do Nového Města nad Metují - viz příloha tohoto bodu. 

Odůvodnění: Podrobnosti viz příloha k tomuto bodu. 

Vysvětlení: Hable Petr - starosta 

Z podrobnějšího projednání: 

V 19:02 hodin - ST rámcově seznámil přítomné se Zprávou, kterou všichni obdrželi a byla 
připojena k tomuto bodu. Informoval o tom, že zároveň bude zveřejněn článek i v 
Novoměstském zpravodaji, na webu města a FcB. ST při této příležitosti poděkoval všem 
zainteresovaným občanům i pracovníků úřadu a městských organizací za práci a za dary, 
protože bez nich by to vše, co se podařilo, nebylo možné zajistit. Bez rozpravy. ST přečetl 
navržené znění usnesení. Bez dotazů a připomínek. Hlasováno - 20 pro, 0 proti, 0 zdržel se. 
Podrobnosti viz zvukový záznam z jednání ZM, který dle Jednacího řádu ZM je nedílnou 
součástí zápisu ze ZM a je společně se zápisem dostupný i na webu města. 

K čl. 5/2 USNESENÍ č. ZM 24-783/22 

ZM bere na vědomí ve znění přílohy k tomuto bodu souhrnný materiál, rekapitulující činnost města, 
aktuální počty a kapacity v souvislosti s konfliktem na Ukrajině a příchozími občany Ukrajiny do 



Město Nové Město nad Metují 
náměstí Republiky 6 

Stránka 29 
 

ZÁPIS Z PORADY 
ZM 24 ze dne 28.04.2022 

V    

 

Nového Města nad Metují. 

HLASOVÁNÍ - Pro: 20, Proti: 0, Zdržel se: 0, Nehlasoval: 1 - bylo přijato 

  
6 Diskuse 

Odůvodnění: Podněty a dotazy přítomných mimo body schváleného programu. 

Vysvětlení: Tyč Petr, Bc. - tajemník MěÚ 

Z podrobnějšího projednání: 

1/ ST - vznesl dotaz, zda by měli zastupitelé zájem o návrat jednání ZM do MKN. Pro přesun 
zpět do MKN - hlasováno - 15 pro, 2 proti, 3 zdržel se - tzn., že v červnu (25.06.) a v září 
(15.09.) se budou v tomto volebním období konat zasedání ZM v přednáškovém sále v MKN. 
2/ ST - informace k instalaci použité umělé trávy z hřiště SK na hřišti za "ZŠ Malecí". Provedli 
to dobrovolníci, kteří tam chodí hrát fotbal. Součinnost poskytly TS. Za jednu sobotu to stihli, 
jen je třeba ještě umělý trávník zasypat. Všem patří velké poděkování - odvedli kus dobré 
práce. Je to hřiště, kam může veškerá veřejnost. 
3/ M. Jarolímek - je nějaký časový harmonogram na úpravu prostoru po CIS(u). ST požádal 
Ing. Pozděnu, vedoucího OMM, o informace. OMM - náklady ohledně oprav fasády - cca 150 
tis. Kč, už máme domluvenou firmu. Pak musíme na betonové zdi udělat plot, čekáme na 
vydání územního souhlasu. Na to pak navážou terénní úpravy a zeleň, řešíme, kdo to 
provede. TS bojují s kapacitou, aby stihly vlastní práce. Městský mobiliář byl objednán a již ho 
máme uložený v TS. Časově to záleží na kapacitách. Fasáda - květen, červen. Následuje 
oplocení - sháníme, kdo provede - v létě bychom to měli mít hotové. ST - TS byly zatíženy 
prací kolem Hradčan a Metuje, prosí všechny o shovívavost, některé jejich práce jsou ve 
skluzu. 
4/ Ing. Kašpar - v jakém stavu je příprava a rekonstrukce / oprava komunikace v Družební 
ulici? ORM - během května chceme vyhlásit VZ na realizaci. Přelom května / června budeme 
vědět, zda nám bude poskytnuta dotace. Ing. Kašpar - kolik činí dotace? ORM - nyní z hlavy 
neví. Ing. Kašpar - kolik Kč bylo vyčleněno z rozpočtu města? ORM - poprosila o chvíli strpení 
- 3,5 mil. Kč a z toho dotace 2,3 mil. Kč. Ing. Kašpar - pokud nebude dotace, tak se to dělat 
nebude? ORM - tak to bylo v ZM rozhodnuto. 
5/ Ing. Kašpar - v jakém stádiu je dokončení U-A studie kasárna? MST - proběhlo jednání na 
KHK na KÚ o podobě komunitního centra, které chce zde KHK vybudovat. Schůzky se kromě 
zástupců města a MěÚ zúčastnila arch. Matoušová a pan doc. Ing. arch. Kaplan. Dále pak 
zástupci vedení KHK a pracovníci KÚ + arch. Řezanina, který projektuje jejich stavbu, která by 
zde měla vzniknout. Byly domluveny zásady, které by měl jejich návrh řešení dodržet. V tomto 
smyslu byl arch. Řezaninou návrh KHK přepracován. S ním vyslovili souhlas doc. Ing. arch. 
Kaplan i arch. Matoušová. Souhlasí i arch. Zítka. Otevřenou věcí je přesah navrhované stavby 
na pozemek, který je města a který dle ÚP není určen pro tuto zástavbu, jde o cca 5 m. To se 
bude řešit, zda by to znamenalo potřeby provedení změny ÚP, snad by měla stačit pouze 
nějaká směna pozemků. Dále MST uvedl, že máme vyjádření od arch. Zítky k požadavkům, 
které vzešly z jednání hodnotící komise z března letošního roku - to vyjádření ke změnám v 
oblasti zelených střech, tolerance obrysů budov apod., a to stanovisko od p. architekta je 
zamítavé, uvádí důvody, proč to nechtějí měnit. Ing. Kašpar - znamená to, že se tam už nic 
měnit nebude? MST -přišlo to až nyní, je to čerstvé, bude si to v příštích dnech studovat a 
porovnávat ty připomínky a ty zamítavé reakce. Ing. Kašpar poděkoval za informace. ST 
reagoval s tím, že ten přesah stavby na městský pozemek bude větší než zmiňovaných 5 m, 
ty se ale týkají té části pozemku, kde je kolize s ÚP, ale která by snad mohla být tolerovaná. 
Mgr. Balcar - upozornil, že ten přesah na jiný pozemek je natolik patrný, že to bez korekce ÚP 
nepůjde. ST - pak bude muset dojít ještě k dílčí úpravě projektu zaslaného KHK, stavět chtějí 
s pomocí dotace a nemůžou čekat na dlouhý proces změny ÚP. Směna pozemku mezi 
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městem a KHK by tak dlouho trvat neměla. Ing. Dostál - byl by rád, kdyby další vývoj mohl být 
koordinovaný, abychom ho nezabrzdili a rozhodli, kde a co má být posunuto. K požadavkům 
hodnotící komise uvádí, že na těch jsme se jednomyslně shodli. Proto je třeba i nadále 
komunikovat s architekty, i když si trvají na svém. Poprosil by o další apely a urgování, že 
změny požadujeme. MST - chtěl to prezentovat na pondělní RM, jsou to úplně čerstvé věci, 
dnes to otevíral v poště. Jsou to věci, které si musíme nejdříve ověřovat a pak posouvat dál. 
Poté rozhodneme, jak k tomu přistoupíme. 
6/ Ing. Vrátný - reakce na hlasování o kinu - 76 % zastupitelů hlasovalo pro variantu B2 
rekonstrukce, považuje to za velmi silný mandát a věří, že ten proces jednou proběhne. 
7/ Ing. Vrátný - druhou poznámku má ke Strategickému plánu. Pozitivum jsou projektové listy. 
Proběhly 2 schůzky Komise ke strategickému plánu - některé věci se daří lépe, některé se 
daří hůř. V rámci programu na schůzce mj. došli ke špatnému stavu cesty do Pekla. Bavili se o 
tom, co by se s tím dalo dělat. On, jako zastupitel za ODS byl vyzván, aby se s tím šlo za 
hejtmanem KHK. To si vzal na starosti Ing. Slavík. Ing. Slavík - podává krátkou informaci - s 
panem hejtmanem o tom spolu komunikujeme už druhým rokem, cesta do Pekla je pro 
cyklisty - rodiče s dětmi, nezapomenutelný zážitek. Nyní má čerstvou informaci - minulý týden 
jsme dostali příslib, že tato silnice bude zařazena do Plánu. Nepůjde o kompletní rekonstrukci, 
je to zjednodušená varianta - bude to oprava v rámci činnosti SÚS. Je to cesta, u které už 
trošku vidíme světlo na konci tunelu. Ing. Maur - poděkoval Ing. Slavíkovi za jejich aktivitu - 
zároveň ho to ale štve, když jsme se jako město obrátili na KHK s opakovanou žádostí o 
opravu komunikace do Pekla, tak jsme dostali oficiální stanovisko z KHK, že se s ničím 
takovým nepočítá. Kdo tedy ten příslib dostal - ODS nebo Ing. Slavík? Ing. Slavík - nejdříve 
příslib dostal on a nyní přes něj ho dostávají všichni občané. 
8/ Ing. Tymel - dotaz na rekonstrukci ul. U Zázvorky - časový rámec. Odpověděl ST - doběhlo 
stavební řízení jak pro akci ŘSD, tak i naše související chodníky. Realizace by měla 
proběhnout v roce 2023. Mimo to se budou dělat sondy přes celé náměstí až do Hamplovky - 
je snaha najít cestu i k vyřešení problémů s odvodněním podloží náměstí. To by mělo být v 
roce 2024. To jsou aktuální informace z ŘSD z minulého týdne, které jsme si vyžádali. PhDr. 
Kulhavá - jak to vlastně funguje s přečíslováním silnic? Nehrozí, že to přečíslování proběhne 
dříve než slíbená rekonstrukce? Odpověděl ST - to nebude možné, jde o společné ujednání 
města, KHK, ŘSD a státu - Ministerstva dopravy. 
9/ ST - ještě má 1 záležitost na závěr. Bude se s námi loučit vedoucí ORM, Ing. Vojnarová. 
Chtěl by jí poděkovat za dlouhých a dobrých 14 let spolupráce, byla velice dobrou 
spolupracovnicí. Rozhodla se, že chce změnit prostředí i druh práce, a proto odchází. TAJ 
doplnil, že za současné situace na trhu práce bude velice těžké ji plnohodnotně nahradit a 
požádal přítomné, aby případně doporučili svým známým, kteří by splňovali potřebnou 
kvalifikaci pro tuto práci a uvažovali o změně místa, aby se přihlásili do vyhlášeného VŘ. 
Vedoucí ORM - Ing. Vojnarová reagovala s tím, že rovněž děkuje za spolupráci, bylo to 14 let 
zajímavé, kreativní, ale zároveň velice náročné práce. Popřála tomuto i dalším 
zastupitelstvům, aby přijímala usnesení podporující další prosperitu a rozvoj města a tím 
zúročila potenciál, který toto město má. Další dotazy či podněty již nebyly, a tak ST poděkoval 
všem přítomným za účast a aktivitu a 24. řádné veřejné zasedání ZM ukončil v 19:43 hodin. 
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Čas ukončení jednání ZM 24 v 19:43 hodin. 
Příští ZM 25 se bude konat dne 23.06.2022 od 16:00 hodin v přednáškovém sále Městské knihovny Nové Město nad Metují, 
Komenského 30 v Novém Městě nad Metují. 
 
Zápis ze ZM 24 vyhotoven dne: 5. května 2022 
Zápis ze ZM 24 vypraven dne: 5. května 2022 
Zápis ze ZM 24 zveřejněn dne: 6. května 2022 


